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   Utdragsbestyrkande: 
    

 

Nämnd Kommunstyrelsen  
   

Offentligt sammanträde Nej  
   

Sammanträdesdag 31 mars 2021  
   

Tid och plats Klockan 13:00 – 16:30, A.salen  
   
 Ledamöter Frånvarande  

följande paragrafer 
Tjänstgörande  
ersättare 

 Beslutande  Daniel Dronjak (M), 
Ordförande 

  

 Nicholas Nikander (L) 
Lämnar klockan 16:05 

§§ 25 - 34 Bo Källström (L) 

 Christian Ottosson (C)   
 Christina Eklund (M)   
 Jelena Drenjanin (M) Samtliga Love Bergström (M) 
 Karl Henriksson (KD)   
 Ingalill Söderberg (DP) 

Lämnar klockan 16:10 
§§ 26 – 34 Henrik Juhlin (C) 

 Lars Björkman (HP)   
 Sara Heelge Vikmång (S)   
 Rasmus Lenefors (S)   
 Ann-Marie Högberg (S)   
 Rikard Lingström (S) Samtliga  Kamile Ünver (S) 
 Nujin Alacabek (V)   
 Anders Lönroth (MP)   
 Mats Arkhem (SD)   

 
 

Närvarande ej tjänst-
görande ersättare 

Gunilla Helmerson (M), Henrik Juhlin (C) (deltar hela sammanträdet, tjänstgör 
enligt ovan), Bo Källström (L) (deltar hela sammanträdet, tjänstgör enligt ovan), 
Sven Nicklasson (HP), Yossi Sigal (S), Britt Björneke (V) (lämnar klockan 
15:30), Niklas Bougt (V) (lämnar klockan 15:55), Anders Abel (MP), Martin 
Nigals (SD) 
 
Samtliga ledamöter och ersättare deltar på sammanträdet på distans 
förutom ordförande 

 
Övriga närvarande Se nästa sida 

 
Utses att justera Sara Heelge Vikmång 

   
Justeringens tid Torsdag den 8 april 2021 Paragrafer 1-35 

   
Underskrifter   

 Sofie Wadström  
 Sekreterare 

 

 

 Daniel Dronjak  
 Ordförande  
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 Sara Heelge Vikmång  
 Justerande 

 

 

Protokollet har signerats digitalt: för underskrifter se protokollets sista sida. 
 



 

KOMMUNSTYRELSEN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
  SIDA 
  3 (66) 

 

 

Signaturer: Ordförande Justerare Utdragsbestyrkande: datum och signatur 
    

 

 
 
 

 

 Kommunstyrelsens sammanträde den 31 mars 2021 

Övriga närvarande 
Camilla Broo, kommundirektör* 
Ester Andréasson, tillförordnad administrativ chef* 
Hampus Holmgren, politisk sekreterare för Moderaterna* 
Axel Wettergren, IT-drifttekniker* 
Sofie Wadström, tillförordnad kommunsekreterare* 
 
Petra Asplund-Eriksson, ekonomidirektör 
Patrik Forshage, biträdande kommundirektör 
Eva Ellenfors, chef för lokalsektionen 
Heléne Hill, samhällsbyggnadsdirektör 
Ralph Strandqvist, budgetchef 
 
Peter Johansson, politisk sekreterare för Miljöpartiet 
Leonid Yurkovskiy, politisk sekreterare för Sverigedemokraterna 
Jonas Lundgren, politisk sekreterare för Vänsterpartiet 
Tove Lönstad, politisk sekreterare för Socialdemokraterna 
Pelda Qaso, politisk sekreterare för Socialdemokraterna 
Tomas Selin (C), politisk sekreterare för Centerpartiet 
Sofie Strömvall, politisk sekreterare för Kristdemokraterna 
 
*: deltar fysiskt på sammanträdet 
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BEVIS  
om justering av Kommunstyrelsen protokoll 
Justeringen har anslagits på kommunens anslagstavla 

 

Kommunstyrelsen har sammanträtt den 31 mars 2021 

Protokollet har justerats den  8 april 2021 

Anslaget sattes upp den 9 april 2021 

Anslaget tas ner den 1 maj 2021 

Den som vill överklaga ett beslut måste göra det senast den  30 april 2021 

Den som vill läsa protokollet kan kontakta Registrator, Kommunstyrelsens förvaltning, 
Kommunalvägen 28, Huddinge 

Protokollet finns också att läsa på kommunens webbplats  www.huddinge.se 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 31 mars 2021 § 1   
    
    

 
 
 

Godkännande av föredragningslistan  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Föredragningslistan godkänns med följande ändringar och tillägg: 

• Ordförande uppmärksammar kommunstyrelsen om att en reviderad kallelse 
skickades ut den 26 mars. 

• På ärende 34 – Övriga frågor - anmäls två övriga ärenden:  

o Informationsärende anmält av Daniel Dronjak (M), Uppsägning för 
villkorsändring avseende hyresavtal med Huge Bostäder AB 

o Fråga anmäld av Sara Heelge Vikmång (S) angående förvaltningens 
arbete inför det kommande kommunfullmäktigesammanträdet den 19 
april 2021.  
 

• Ärende 35 - Bemyndigande att under perioden 20 april - 30 september 2021 
meddela föreskrifter med stöd av förordning (2021:8) om särskilda 
begränsningar för att förhindra spridning av sjukdomen covid-19 – läggs till i 
dagens föredragningslista. 

 
Överläggning 
I ärendet yttrar sig Daniel Dronjak (M), Sara Heelge Vikmång (S), Nicholas Nikander 
(L) och Nujin Alacabek (V). 
  
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 31 mars 2021 § 2   
    
    
 

 
 

Anmälan av jäv  
Inget jäv anmäls. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 31 mars 2021 § 3   
    
Diarienummer KS-2020/2251.181    
 

 
 

Årsredovisning 2020 för Huddinge kommun  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

1. Årsredovisning 2020 för Huddinge kommun enligt bilaga 1 till 
kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 17 mars 2021 
godkänns. 

2. Av 2020 års resultat avsätts 26,8 miljoner kronor till kommunens 
resultatutjämningsreserv. 

3. Över- och underskott i nämndernas driftbudget 2020 överförs enligt tabell 2 
i kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 17 mars 2021 
och redovisas under eget kapital. 

4. Överföringar av ej utnyttjad investeringsram för nämnderna år 2020 med 
motsvarande tillägg till investeringsbudgeten för 2021, godkänns enligt 
tabell 3 i kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 17 
mars 2021. 

 
Sammanfattning 
Resultatet för den kommunala koncernen uppgår till 573 miljoner kronor, vilket är 
257 miljoner kronor högre jämfört med föregående år. 
  
Resultatet enligt kommunens ekonomiska mål (årets resultat exklusive exploaterings- 
och realisationsvinster) är positivt (395 miljoner kronor) och överskrider det 
budgeterade resultatet med 270 miljoner kronor. Inklusive exploaterings- och 
realisationsvinster är resultatet plus 420 miljoner kronor. Av 2020 års resultat föreslås 
en avsättning till kommunens resultatutjämningsreserv med 26,8 miljoner kronor. 
Den ackumulerade avsättningen till resultatutjämningsreserven skulle därmed uppgå 
till 643,4 miljoner kronor. 
  
En samlad bedömning av kommunens finansiella mål, verksamhetsmål samt av 
kommunkoncernens positiva resultat över tid och uppnådda resultat i övrigt är att 
koncernen uppfyller kriterierna för god ekonomisk hushållning. 
  
Kommunstyrelsens förvaltning föreslår en resultatöverföring för nämnderna med 66,7 
miljoner kronor. Klimat- och stadsmiljönämnden har ett negativt balanserat resultat 
som föreslår skrivas av. Nämndernas balanserade resultat till och med 2020 blir då 
plus 154,3 miljoner kronor. 
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Överläggning 
Ralph Strandqvist, budgetchef, informerar om ärendet. 
  
I ärendet yttrar sig även Martin Nigals (SD), Sara Heelge Vikmång (S), Christian 
Ottosson (C), Daniel Dronjak (M), Nujin Alacabek (V) och Anders Lönroth (MP). 
  
Daniel Dronjak (M) och Christian Ottosson (C) yrkar att kommunstyrelsen ska bifalla 
förvaltningens förslag till beslut. 
  
Nujin Alacabek (V) yrkar att kommunstyrelsen ska bifalla Vänsterpartiets förslag till 
beslut, som innebär ett ändringsyrkande, se bilaga 3.1 till detta protokoll. 
  
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
 
Propositioner 
Proposition ställs i två steg. 
  
I steg ett frågar ordförande om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med Daniel 
Dronjaks (M) med fleras yrkande, och finner härvid att så är fallet. 
  
I steg två ställer ordförande propositioner mot varandra, om bifall till Nujin 
Alacabeks (V) ändringsyrkande mot avslag till detsamma. Ordförande finner härvid 
att kommunstyrelsen beslutar att avslå Nujin Alacabeks (V) yrkande. 
  
Således beslutar kommunstyrelsen i enlighet med förvaltningens förslag i sin helhet. 
 
Reservationer 
Nujin Alacabek (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget förslag, se bilaga 
3.1 till detta protokoll. 
 
Protokollsanteckningar 
Sara Heelge Vikmång (S) anmäler protokollsanteckning för Socialdemokraternas 
kommunstyrelsegrupp, se bilaga 3.2 till detta protokoll. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 31 mars 2021 § 4   
    
Diarienummer KS-2020/2689.111    
 

 
 

Ägardirektiv SRV Återvinning AB  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

1. Ägardirektiv för SRV Återvinning AB, enligt bilaga 1 till 
kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 15 februari 
2021, fastställs. 

2. Ge i uppdrag till SRV Återvinning AB att kalla till bolagsstämma för 
fastställelse av ägardirektiv enligt bilaga 1. Vid det fall samtliga 
ägarkommuner inte hunnit fatta beslut om att godkänna förslaget till 
ägardirektiv innan bolagets ordinarie bolagsstämma ska bolaget hålla 
extra bolagsstämma senast den 30 juni 2021. 

3. Förutsatt att samtliga ägarkommuner fattar likalydande beslut avseende 
att fastställa förslaget, uppdras åt Huddinge kommuns ombud vid SRV 
Återvinning AB:s ordinarie eller extra bolagsstämma, att rösta för att 
bolagsstämman fastställer föreslaget ägardirektiv för SRV Återvinning 
AB. 

4. Ägardirektiv, enligt bilaga 1 till kommunstyrelsens förvaltnings 
tjänsteutlåtande daterat den 15 februari 2021, ersätter tidigare beslut 
om ägardirektiv för SRV återvinning AB beslutat av fullmäktige den 9 
juni 2014, § 36. 

 
Sammanfattning 
SRV Återvinning AB ägs gemensamt av Botkyrka, Haninge, Huddinge, Nynäshamn 
och Salems kommuner. Bolagets avsaknad av ägardirektiv har med tiden upplevts 
problematisk varför en arbetsgrupp fick i uppdrag att arbeta fram ett förslag till 
ägardirektiv. Styrdokumentet är avstämt med kommundirektörer i samtliga 
ägarkommuner. 
  
Föreslaget ägardirektiv bedöms innebära en rimlig avvägning mellan de olika 
intressen som finns. Ägardirektivet tillgodoser ägarkommunernas behov av reglering 
av frågor mellan bolag och ägare. Även ägarnas behov av insyn, kontroll och styrning 
tillgodoses. SRV:s styrelse och bolagsledning behåller i allt väsentligt sin 
handlingsfrihet i den löpande verksamheten. 
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Propositioner 
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med arbetsutskottets 
förslag, och finner härvid att så är fallet. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 31 mars 2021 § 5   
    
Diarienummer KS-2021/340.182    
 

 
 

Fördelning av medel 2021 för ökad trygghet och trivsel  
 
Kommunstyrelsens beslut 

1. Förslag till fördelning av medel för bostadssociala ändamål, enligt 
kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 29 februari 
2021, godkänns. 

2. Kommunstyrelsens driftbudget 2021 utökas med 4 715 tusen kronor, 
socialnämndens med 2 675 tusen kronor, kultur- och fritidsnämndens 
med 1 860 tusen kronor och grundskolenämndens med 750 tusen 
kronor. Tillskotten finansieras med omfördelning från reserverade 
medel. 

Det noteras till protokollet att Vänsterpartiet inte deltar i beslutet. 

 
Sammanfattning 
Kommunfullmäktige beslutade i Mål och budget 2021 att avsätta 4 miljoner kronor år 
2021 med målet att öka trygghet och trivsel i Huddinge kommun. Utöver detta belopp 
finns ytterligare 6 miljoner kronor avsatta för bostadssociala ändamål i 
medelsreserven för 2021. Åtgärderna finansieras med värdeöverföring från Huge 
Bostäder AB enligt undantag för vissa bostadssociala åtgärder. 
  
Några exempel rörande trygghet och trivsel som värdeöverföringen kan avse. 
Särskilda lokaler, idrottsytor och mötesplatser för att främja integration 
Sociala och/eller trygghetsskapande åtgärder som till exempel trygghetsvärdar 
Arbete med ökad integration 
  
Kommunstyrelsens förvaltning anser att det är en rättighet att kunna vistas i det 
offentliga rummet och i sin närmiljö utan att bli utsatt för brott. För att minska 
brottsligheten och öka tryggheten och trivseln i samhället behöver kommunen ett 
ändamålsenligt och brottsförebyggande trygghetsskapande arbete. 
  
Mot bakgrund av de skrivningar som finns i Mål och budget om trygghet och trivsel 
kommer Huddinge kommun under perioden 2021–23 att satsa 10 miljoner årligen på 
bostadssociala åtgärder. 
  
Förvaltningen föreslår kommunstyrelsen att godkänna det förslag på fördelningen av 
dessa miljoner för 2021 som redovisas i kommunstyrelsens tjänsteutlåtande daterat 
den 29 februari 2021. 
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Överläggning 
Petra Asplund-Eriksson, ekonomidirektör, och Patrik Forshage, biträdande 
kommundirektör, informerar om ärendet. 
  
I ärendet yttrar sig även Mats Arkhem (SD), Rasmus Lenefors (S), Ingalill Söderberg 
(DP), Anders Lönroth (MP), Christian Ottosson (C), Nujin Alacabek (V) och Karl 
Henriksson (KD). 
  
Mats Arkhem (SD), Ingalill Söderberg (DP), Christian Ottosson (C) och Karl 
Henriksson (KD) yrkar att kommunstyrelsen ska bifalla förvaltningens förslag till 
beslut. 
  
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
 
Propositioner 
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med Mats Arkhems 
(SD) med fleras yrkande, och finner härvid att så är fallet. 
 
Protokollsanteckningar 
Mats Arkhem (SD) anmäler protokollsanteckning, se bilaga 5.1 till detta protokoll. 
 
Rasmus Lenefors (S) anmäler protokollsanteckning för den socialdemokratiska 
kommunstyrelsegruppen, se bilaga 5.2 till detta protokoll. 
 
Nujin Alacabek (V) anmäler protokollsanteckning, se bilaga 5.3 till detta protokoll. 
 
Beslutet ska skickas till 
Samtliga nämnder 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 31 mars 2021 § 6   
    
Diarienummer KS-2020/1362.182    
 

 
 

Avstämningsärende nämndernas verksamhetsplaner för 2021 
 
Kommunstyrelsens beslut 
Avstämning av nämndernas verksamhetsplaner för 2021 godkänns. 

Det noteras till protokollet att Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och 
Miljöpartiet avstår från att delta i beslutet. 

 
Sammanfattning 
I avstämningsärendet redovisas nämndernas verksamhetsplaner som beskriver det 
planerade arbetet med kommunfullmäktiges beslutade mål och indikatorer i Mål och 
budget för 2021. Nämndernas verksamhetsplaner ansluter i huvudsak väl till den nya 
målstrukturen. En övergripande slutsats är att nämnderna har visat ett engagemang 
och lagt ner arbete med att både förstå den nya målstrukturen och genomföra 
verksamhetsplaneringen på bästa sätt. En rekommendation till samtliga nämnder är 
att se över och utvärdera samtliga nämndmål i samband med 2022-års 
verksamhetsplanering. 
 
Överläggning 
I ärendet yttrar sig Sara Heelge Vikmång (S), Nujin Alacabek (V), Anders Lönroth 
(MP) och Henrik Juhlin (C). 
  
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
 
Propositioner 
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med förvaltningens 
förslag, och finner härvid att så är fallet. 
 
Protokollsanteckningar 
Sara Heelge Vikmång (S) anmäler en protokollsanteckning för Socialdemokraternas 
kommunstyrelsegrupp, se bilaga 6.1 till detta protokoll.  
 
Nujin Alacabek (V) anmäler en protokollsanteckning, se bilaga 6.2 till detta 
protokoll. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 31 mars 2021 § 7   
    
Diarienummer KS-2019/2800.181    
 

 
 

Verksamhetsberättelse 2020 för kommunstyrelsen  
 
Kommunstyrelsens beslut 

1. Kommunstyrelsens verksamhetsberättelse för 2020, bilaga 1 till 
kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 3 mars 
2021, godkänns. 

2. Samhällsbyggnadsprojektet Entré Skogås avbryts. 

Det noteras till protokollet att Vänsterpartiet avstår från att delta i beslutet. 

 
Sammanfattning 
Den sammanvägda måluppfyllelsen för kommunstyrelsens arbete 2020 bedöms 
som godtagbar. För att vidareutveckla Huddinges planering, uppföljning och 
förbättring ur ett systematiskt perspektiv, har en ny målstruktur tagits fram. För en 
förbättrad infrastruktur har förslag till godstrafikplan tagits fram som ska klargöra 
trafikstrategin för hur kommunen hanterar näringslivets och invånarnas behov av 
gods- och varutransporter. En ny version av digitaliseringsstrategin antogs i 
kommunfullmäktige i november 2020, och möjliggör god användning av 
digitaliseringens möjligheter. 
  
Det justerade resultat för 2020 är positivt, 8,8 miljoner kronor. Resultatet före 
justering uppgår till -23,0 miljoner kronor på grund av förändrad redovisningsprincip 
för gatukostnadsersättningar och aktivering av ett stort antal anläggningar i 
samhällsbyggnadsprocessen. Tillsammans har de i jämförelse med budget således 
påverkat resultatet negativt med 31,8 miljoner kronor. 
  
År 2020 präglades av coronapandemin och påverkade kommunstyrelsens 
verksamhets- och ansvarsområden. Det har till exempel funnits utmaningar gällande 
kommunens personalplanering/bemanning och arbetsmiljö inklusive distansarbete. 
Det fysiska mötet har begränsats och medfört restriktioner för kommuninvånare att 
besöka servicecenter. Pandemin har påverkat möjligheterna till utvecklingsarbete 
under året och resurserna har fokuserat på att förstärka kommunens krishantering. 
Några positiva effekter av pandemin var nedgång av tjänsteresor och därmed 
minskade koldioxidutsläpp, minskad förbrukning av kopiatorpapper samt 
förstärkning av digitala arbetssätt. 
  
År 2020 fanns 39 utvecklingsåtaganden, varav 16 var överflyttade från 2019. Av 39 
klarmarkerades 25. Två utvecklingsåtaganden – om lokalinventering och 
internhyresmodell – har klarmarkerats med beaktande av att de istället omhändertas i 
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KS-2020/1319, Lokalförsörjningspolicy, Riktlinjer för lokalförsörjning och 
Handlingsplan effektiv och ändamålsenlig lokalförsörjning. Utvecklingsåtagandet om 
upphandlingsråd har också utgått och klarmarkerats, eftersom det i arbetet med 
implementeringen av ny upphandlings- och inköpspolicy samt nya riktlinjer för 
upphandling och inköp gjorts en avvägning att ett upphandlingsråd inte behövs för att 
säkerställa processen med utmaningsrätt. De 14 utvecklingsåtaganden som inte blivit 
klara i år kommer bland annat omhändertas som aktiviteter i förvaltningens alternativt 
avdelningars arbetsplaner för 2021. 
  
Kommunstyrelsens arbete med intern kontroll har fortlöpt på ett godtagbart sätt under 
året. Ett antal åtgärder har genomförts, samtidigt som en del kvarstår. 
  
Samhällsbyggnadsprojektet Entré Skogås föreslås avbrytas med hänvisning till risk 
för betydande ekonomiskt underskott. Möjligheter till utveckling av området och 
tillfälliga åtgärder utreds under våren. 
 
Överläggning 
I ärendet yttrar sig Nujin Alacabek (V), Ingalill Söderberg (DP), Sara Heelge 
Vikmång (S), Anders Lönroth (MP) och Anders Abel (MP). 
  
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
 
Propositioner 
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med förvaltningens 
förslag, och finner härvid att så är fallet. 
 
Protokollsanteckningar 
Nujin Alacabek (V) anmäler protokollsanteckning, se bilaga 7.1 till detta protokoll. 
 
Ingalill Söderberg (DP) anmäler protokollsanteckning, se bilaga 7.2 till detta 
protokoll. 
 
Sara Heelge Vikmång (S) för Socialdemokraternas kommunstyrelsegrupp, anmäler 
protokollsanteckning, se bilaga 7.3 till detta protokoll. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 31 mars 2021 § 8   
    
Diarienummer KS-2020/2642.912    
 

 
 

Granskning av budgetprocessen  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Som svar på Huddinge kommuns revisorers skrivelse Granskning av 
budgetprocessen åberopas svaret i kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande 
daterat den 15 februari 2021. 

 
Sammanfattning 
De förtroendevalda revisorerna i Huddinge kommun har gett KPMG AB i uppdrag att 
genomföra en granskning med syfte att ge kommunens revisorer underlag för att 
bedöma om Huddinge kommun har en ändamålsenlig budgetprocess för att uppnå en 
budget i balans och en effektiv resursfördelning. 
  
Rapportens sammanfattande bedömning är att Huddinge kommun till viss del har en 
ändamålsenlig budgetprocess för att uppnå en budget i balans och en effektiv 
resursfördelning. Revisorerna menar att det dock förekommer brister i dialogen 
mellan budgetprocessens parter, vilket leder till att interna faktorer inte beaktas i den 
utsträckning de borde. Revisionen ger utifrån granskningen kommunstyrelsen ett 
antal rekommendationer för att stärka arbetet. 
  
För att utveckla och stärka dialogen i kommunens budgetprocess pågår ett arbete med 
att implementera dels en ny målstruktur och dels en ny budgetprocess. Här ingår att 
fortsätta att utveckla arbetet med att hitta effektiviseringsmöjligheter genom att 
jämföra verksamheter med andra kommuner. Under 2021 ska kommunens styrmodell 
beskrivas för att ytterligare förtydliga och stärka styrningen. 
 
Överläggning 
I ärendet yttrar sig Nujin Alacabek (V) och Petra Asplund-Eriksson, ekonomidirektör. 
  
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
 
Propositioner 
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med förvaltningens 
förslag, och finner härvid att så är fallet. 
 
Protokollsanteckningar 
Nujin Alacabek (V) anmäler protokollsanteckning, se bilaga 8 till detta protokoll. 
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Beslutet ska skickas till 
Huddinge kommuns revisorer 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 31 mars 2021 § 9   
    
Diarienummer KS-2021/227.111    
 

 
 

Direktiv för Huddinge kommuns ombud på 2021 års 
bolagsstämmor i Stockholm Vatten AB  
 
Kommunstyrelsens beslut 

1. Kommunens ombud vid bolagstämma år 2021 Stockholm Vatten AB får i 
uppdrag att rösta i enlighet med av respektive bolags revisor tillstyrkt förslag 
beträffande: 

• fastställelse av resultat- och balansräkning och i förekommande fall 
fastställelse av koncernresultaträkning och koncernbalansräkning, 

• om dispositioner beträffande bolagets vinst eller förlust enligt den 
fastställda balansräkningen, 

• ansvarsfrihet för styrelsens ledamöter och verkställande direktören 
för 2020 års förvaltning. 

2. Kommunens ombud vid Stockholm Vatten AB:s bolagstämma år 2021 får i 
uppdrag: 

• att i förekommande fall rösta för att den revisor och revisors-suppleant 
väljs i bolaget, som efter vederbörligen genomförd upphandling 
tilldelats dessa uppdrag, 

• att rösta för de arvoden till sysslomän i Stockholm Vatten AB, vilka 
föreslås av Stockholms stad alternativt av moderbolaget Stockholm 
Vatten Holding AB, samt 

• att i förekommande fall rösta för att § 5 i bolagsordningen för 
Stockholm Vatten AB får följande ändrade lydelse: 

”Styrelsen ska bestå av lägst fem och högst tio ledamöter med 
lägst tre och högst tio suppleanter. Fullmäktige i Huddinge 
kommun väljer en ledamot och en suppleant. Därutöver väljer 
Stockholms kommunfullmäktige högst nio ledamöter och högst 
nio suppleanter liksom ordförande och vice ordförande i 
styrelsen. Samtliga val sker för tiden från årsstämman som 
följer närmast efter det val till respektive kommunfullmäktige 
förrättas till tiden vid slutet av den årsstämma som följer efter 
nästa val till respektive kommunfullmäktige.” 
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Sammanfattning 
Aktieägares rätt att besluta i bolagets angelägenheter utövas vid bolagstämma. Som 
aktieägare i ett bolag måste kommunen företrädas av ett ombud. Ombudet har ingen 
egen beslutanderätt utan ska utöva rösträtten på det sätt som aktieägaren bestämt. 
  
De beslut som ska förekomma på Stockholm Vatten AB:s bolagstämma framgår av 
respektive bolagsordning. 
  
Kommunstyrelsens förvaltning föreslår att kommunstyrelsen på kommunens vägnar 
beslutar ge ombud i uppdrag att på bolagstämma rösta i enlighet med punkterna i 
ovanstående förslag. 
 
Överläggning 
Gemensam överläggning för paragraferna 9 - 16 i detta protokoll. 
  
I ärendet yttrar sig Daniel Dronjak (M). 
  
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
 
Propositioner 
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med arbetsutskottets 
förslag, och finner härvid att så är fallet. 
 
Beslutet ska skickas till 
Ombud och ersättare för ombud i Stockholm Vatten AB 
Stockholm Vatten AB 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 31 mars 2021 § 10   
    
Diarienummer KS-2021/226.111    
 

 
 

Direktiv för Huddinge kommuns ombud på 2021 års ägarråd i 
Inera AB  
 
Kommunstyrelsens beslut 

1. Vid 2021 års ägarråd i Inera AB får kommunens ombud i uppdrag att rösta i 
enlighet med av styrelsen för Inera AB framtagen verksamhetsplan och 
budget. 

2. Kommunens ombud vid bolagstämma (årsstämma) år 2021 i Inera AB får i 
uppdrag att rösta i enlighet med av bolagets revisor tillstyrkt förslag 
beträffande 

• fastställelse av resultat- och balansräkning, 

• om dispositioner beträffande bolagets vinst eller förlust enligt den 
fastställda balansräkningen, 

• ansvarsfrihet för styrelsens ledamöter och verkställande direktören för 
2020 års förvaltning. 

3. Kommunens ombud får vid Inera AB:s bolagstämma (årsstämma) och ägarråd 
år 2021 i uppdrag 

• att rösta för att bolagets styrelse ska ha det antal styrelseledamöter och 
styrelsesuppleanter som föreslås av bolagets valberedning, 

• att rösta för de förslag till val av styrelseledamöter och 
styrelsesuppleanter samt ordförande i bolagets styrelse som föreslås av 
bolagets valberedning, 

• att i förekommande fall rösta för att den revisor/de revisorer och den 
revisorssuppleant/de revisorssuppleanter väljs i bolaget, som efter 
vederbörligen genomförd upphandling tilldelats dessa uppdrag, 

• att rösta för de förslag till lekmannarevisorer samt de 
lekmannarevisorssuppleanter som föreslås av bolagets valberedning, 
samt 

• att rösta för de arvoden till sysslomän i bolaget som föreslås av 
bolagets valberedning. 

 



 

KOMMUNSTYRELSEN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
  SIDA 
  21 (66) 

 

 

Signaturer: Ordförande Justerare Utdragsbestyrkande: datum och signatur 
    

 

 
Sammanfattning 
Aktieägares rätt att besluta i ett bolags angelägenheter utövas vid bolagsstämma. Som 
ägare av aktier i ett bolag måste kommunen företrädas av ett ombud. Kommunens val 
av ombud sker enligt kommunallagens regler. Ombudet har ingen egen beslutanderätt 
utan ska utöva rösträtten på det sätt som kommunen bestämt. 
  
De beslut som ska förekomma på Inera AB:s ordinarie bolagsstämma (årsstämma) 
framgår av bolagets bolagsordning. I aktieägaravtal har införts bestämmelser om ett 
ägarråd som ska utgöra det beslutsorgan i vilket samtliga parter äger delta och som 
beslutar om övergripande strategiska frågor och bolagsstyrning. Parterna har enligt 
aktieägaravtalet förbundit sig att vid bolagsstämma i bolaget rösta i enlighet med de 
beslut och val som sker vid Ägarråd enligt detta Avtal. 
  
Kommunstyrelsens förvaltning föreslår att kommunstyrelsen beslutar att ge ombudet 
i uppdrag att vid Ägarråd och bolagstämma rösta i enlighet med punkterna 1 – 3 i 
ovanstående förslag. 
 
Överläggning 
För överläggning, se paragraf 9 i detta protokoll. 
 
Propositioner 
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med arbetsutskottets 
förslag, och finner härvid att så är fallet. 
 
Beslutet ska skickas till 
Inera AB 
Ombudet och ersättare för ombudet 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 31 mars 2021 § 11   
    
Diarienummer KS-2021/225.111    
 

 
 

Direktiv för Huddinge kommuns ombud på 2021 års 
bolagsstämma i SRV Återvinning AB  
 
Kommunstyrelsens beslut 

1. Ombudet får i uppdrag att vid SRV återvinning AB:s bolagsstämma år 2021 
rösta i enlighet med av bolagets revisor tillstyrkt förslag beträffande 

a) fastställelse av resultat- och balansräkning 

b) dispositioner beträffande bolagets vinst eller förlust enligt den fastställda 
balansräkningen 

c) ansvarsfrihet åt styrelseledamöter och verkställande direktör 

2. Ombudet får i uppdrag att vid bolagsstämma 2021 rösta för arvoden och 
sammanträdesersättningar till sysslomän i bolaget enligt tabellen nedan som 
beslutades vid bolagstämman 2019. 

Fast arvode per år År 2019-2022 
Styrelseordförande 66 550 kr 
1:a och 2:a vice styrelseordförande 66 550 kr 
Ordinarie styrelseledamot 26 620 kr 
Styrelsesuppleant 13 310 kr 
Revisionsarvode 6 655 kr 
Sammanträdesersättning   
För de första 2 timmarna 770 kr 
därefter för påbörjad timme 302,50 kr 
Vid kurser och konferenser förlagda utanför 
kommunen 2 640 kr 

Ledamot har rätt till ersättning motsvarande styrkt löneavdrag om det 
överstiger sammanträdes och konferensersättningarna ovan. 

  

3. I ärende om val av revisor och revisorssuppleant vid bolagsstämma 2021 i 
SRV återvinning AB får ombudet i uppdrag att rösta för att den revisor och 
revisorssuppleant alternativt registrerat revisionsbolag utses i bolaget, som 
efter vederbörligen genomförd upphandling tilldelats dessa uppdrag av SRV 
återvinning AB. 

4. Beträffande utseende av ordförande och vice ordföranden i styrelsen för SRV 
återvinning AB för tiden från bolagsstämman år 2021 till och med ordinarie 
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bolagsstämma år 2022 uppdras åt ombudet att rösta för att en ledamot 
representerande Botkyrka kommun utses som ordförande, att en ledamot 
representerande Haninge kommun utses som 1:e vice ordförande och att 
Jelena Drenjanin (M) utses som 2:e vice ordförande i sin egenskap av ledamot 
för Huddinge kommun. 

 
Sammanfattning 
Aktieägares rätt att besluta i bolagets angelägenheter utövas vid bolagsstämma. Som 
aktieägare i ett bolag måste kommunen företrädas av ett ombud. Ombudet har ingen 
egen beslutanderätt utan ska utöva rösträtten på det sätt som aktieägaren bestämt. 
  
De beslut som ska förekomma på SRV återvinning AB:s ordinarie bolagsstämma 
framgår av bolagsordningen. Härutöver behöver ombudet rösta i ”övriga ärenden som 
ankommer på stämman enligt aktiebolagslagen (2005:551) eller bolagsordningen” 
eller av annat skäl. 
  
Kommunstyrelsens förvaltning föreslår att kommunstyrelsen beslutar att ge ombudet 
i uppdrag att på bolagsstämman rösta i enlighet med punkterna 1 – 4 i ovanstående. 
 
Överläggning 
För överläggning, se paragraf 9 i detta protokoll. 
 
Propositioner 
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med arbetsutskottets 
förslag, och finner härvid att så är fallet. 
 
Beslutet ska skickas till 
Huddinge kommuns ombud på SRV återvinning AB:s bolagsstämmor 
SRV återvinning AB 
Botkyrka kommun 
Haninge kommun 
Nynäshamns kommun 
Salems kommun 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 31 mars 2021 § 12   
    
Diarienummer KS-2021/224.111    
 

 
 

Direktiv för Huddinge kommuns ombud på 2021 års 
bolagsstämma i Södertörns Energi AB  
 
Kommunstyrelsens beslut 

1. Ombudet får i uppdrag att vid Södertörns Energi AB:s ordinarie bolagsstämma 
år 2021 rösta i enlighet med bolagets revisor tillstyrkt förslag beträffande 

− fastställelse av resultat- och balansräkning samt koncernresultaträkning 
och koncernbalansräkning, 

− disposition av bolagets fria kapital enligt fastställd balansräkning, 

− samt ansvarsfrihet för styrelsens ledamöter och verkställande direktören 
för 2020 års förvaltning. 

2. Uppdrag ges till ombudet att rösta för att en ledamot representerande 
Botkyrka kommun ska utses som ordförande och att Daniel Dronjak (M) i 
egenskap av ledamot representerande Huddinge kommun utses som vice 
ordförande i styrelsen för Södertörns Energi AB för tiden från bolagstämma år 
2021 intill dess ordinarie bolagsstämma hållits år 2022. 

3. Ombudet får i uppdrag att vid ordinarie bolagsstämma 2021 rösta för de 
arvoden till sysslomän i Södertörns Energi AB som föreslås av bolagets 
styrelse. 

4. I förekommande fall får ombudet i uppdrag att vid bolagstämma 2021 rösta för 
att den revisor och revisorssuppleant väljs i bolaget, som efter vederbörligen 
genomförd upphandling tilldelats dessa uppdrag. 

 
Sammanfattning 
Aktieägares rätt att besluta i bolagets angelägenheter utövas vid bolagsstämma. Som 
aktieägare i ett bolag företräds kommunen av ett ombud. Kommunens val av ombud 
sker enligt kommunallagens regler. Ombudet har ingen egen beslutanderätt utan ska 
utöva rösträtten på det sätt som aktieägaren bestämt. 
  
De beslut som ska förekomma på Södertörns Energi AB:s bolagstämma framgår av 
bolagsordningen. Härutöver behöver ombudet rösta i ”övriga ärenden som ankommer 
på stämman enligt aktiebolagslagen (2005:551) eller bolagsordningen” eller av annat 
skäl. 
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Kommunstyrelsens förvaltning föreslår att kommunstyrelsen beslutar ge ombudet 
uppdrag att på bolagstämman rösta i enlighet med punkterna 1-4 i ovanstående 
förslag. 
 
Överläggning 
För överläggning, se paragraf 9 i detta protokoll. 
 
Propositioner 
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med arbetsutskottets 
förslag, och finner härvid att så är fallet. 
 
Beslutet ska skickas till 
Huddinge kommuns ombud till bolagstämmor i Södertörns Energi AB och ersättare 
för ombud 
Södertörns Energi AB 
Botkyrka kommun 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 31 mars 2021 § 13   
    
Diarienummer KS-2021/222.111    
 

 
 

Direktiv för Huddinge kommuns ombud på 2021 års 
bolagsstämma i Huddinge Samhällsfastigheter AB  
 
Kommunstyrelsens beslut 

1. Ombudet får i uppdrag att vid Huddinge Samhällsfastigheter AB:s 
bolagstämma år 2021 rösta i enlighet med av bolagets revisor tillstyrkt förslag 
beträffande 

− fastställelse av resultat- och balansräkning samt i förekommande fall 
koncernredovisning och koncernrevisionsberättelse, 

− disposition av bolagets fria kapital enligt fastställda balansräkning, 

− samt ansvarsfrihet för styrelsens ledamöter och verkställande 
direktören för 2020 års förvaltning. 

2. Ombudet får i uppdrag att vid bolagsstämma i Huddinge Samhällsfastigheter 
AB år 2021 rösta för sammanträdes- och årsarvoden till sysslomän i bolaget 
som räknats upp enligt av kommunfullmäktige fastställt arvodesreglemente. 

3. I det fall fråga uppkommer om val av revisor och revisorssuppleant vid 
bolagstämma 2021 i Huddinge Samhällsfastigheter AB får ombudet i uppdrag 
att rösta för att den revisor och revisorssuppleant utses, som efter 
vederbörligen genomförd upphandling tilldelats dessa uppdrag av Huddinge 
Samhällsfastigheter AB. 

4. När det gäller arvode till revisor och revisorssuppleant får ombudet i uppdrag 
att rösta för att arvode ska utgå i enlighet med det avtal som ingåtts mellan 
Huddinge Samhällsfastigheter AB och den revisor och revisorssuppleant 
vilken tilldelats nämnda uppdrag efter upphandling. 

5. Ombudet får i uppdrag att vid Huddinge Samhällsfastigheter AB:s 
bolagstämma år 2021 rösta för fastställelse av de Ägardirektiv för Huddinge 
Samhällsfastigheter AB som beslutats av kommunfullmäktige den 2 
november 2020 §7, se bilaga 1 till tjänsteutlåtande daterat den 3 februari 
2021. 

 
Sammanfattning 
Aktieägares rätt att besluta i bolagets angelägenheter utövas vid bolagsstämma. Som 
aktieägare i ett bolag företräds kommunen av ett ombud. Val av ombud sker enligt 
kommunallagens regler. Ombudet har ingen egen beslutanderätt utan ska utöva 
rösträtten på det sätt som aktieägaren bestämt. Vilket organ i kommunen 
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(kommunfullmäktige eller kommunstyrelsen) som ska ”fylla” fullmakten beror på 
frågans art. 
  
De beslut som ska förekomma på Huddinge Samhällsfastigheter AB:s ordinarie 
bolagstämma (årsstämma) framgår av bolagsordningen. Härutöver behöver ombudet 
rösta i ”övriga ärenden som ankommer på stämman enligt aktiebolagslagen 
(2005:551) eller bolagsordningen” eller av annat skäl. 
  
Kommunfullmäktige har den 2 november 2020 §7 beslutat om Ägardirektiv för 
Huddinge Samhällsfastigheter AB. Ägardirektiven ska fastställas av bolagstämman. 
  
Kommunstyrelsens förvaltning föreslår att kommunstyrelsen fattar beslutar ge 
ombudet uppdrag att på årsstämman rösta i enlighet med punkterna 1 – 5 i 
ovanstående förslag. 
  
Kommunfullmäktige har den 14 december 2020, § 10, beslutat om ändrad 
bolagsordning för Huddinge Samhällsfastigheter AB (Bilaga 2). I samband med det 
beslutade kommunstyrelsen den 2 december 2020, § 7, att ge kommunens ombud vid 
bolagstämma i Huddinge Samhällsfastigheter AB i uppdrag att rösta för förslaget till 
förändrad bolagsordning. 
 
Överläggning 
För överläggning, se paragraf 9 i detta protokoll. 
 
Propositioner 
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med arbetsutskottets 
förslag, och finner härvid att så är fallet. 
 
Beslutet ska skickas till 
Ombudet 
Huddinge Samhällsfastigheter AB 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 31 mars 2021 § 14   
    
Diarienummer KS-2021/221.111    
 

 
 

Direktiv för Huddinge kommuns ombud på 2021 års 
bolagsstämma i Stockholmsregionens Försäkring AB  
 
Kommunstyrelsens beslut 

1. Kommunens ombud vid bolagstämma år 2021 i Stockholmsregionens 
Försäkring AB får i uppdrag att rösta i enlighet med av bolagets revisor 
tillstyrkt förslag beträffande 

• fastställelse av resultat- och balansräkning 

• om dispositioner beträffande bolagets vinst eller förlust enligt den 
fastställda balansräkningen, 

• ansvarsfrihet för styrelsens ledamöter och verkställande direktören 
för 2020 års förvaltning. 

2. Kommunens ombud vid Stockholmsregionens Försäkring AB:s bolagstämma 
år 2021 får i uppdrag 

• att rösta för de förslag till val av styrelseledamöter m.fl. uppdrag i 
bolaget som föreslås av bolagets valberedning, 

• att i förekommande fall rösta för att den revisor och 
revisorssuppleant väljs i bolaget, som efter vederbörligen 
genomförd upphandling tilldelats dessa uppdrag, samt 

• att rösta för de arvoden till sysslomän i bolaget som föreslås av 
bolagets valberedning. 

 
Sammanfattning 
Aktieägares rätt att besluta i bolagets angelägenheter utövas vid bolagstämma. Som 
aktieägare i ett bolag måste kommunen företrädas av ett ombud. Ombudet har ingen 
egen beslutanderätt utan ska utöva rösträtten på det sätt som aktieägaren bestämt. 
  
De beslut som ska förekomma på Stockholmsregionens Försäkring AB:s ordinarie 
bolagstämma framgår av bolagsordningen. 
  
Kommunstyrelsens förvaltning föreslår att kommunstyrelsen på kommunens vägnar 
beslutar ge ombud i uppdrag att på bolagstämma rösta i enlighet med punkterna i 
ovanstående förslag. 
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Överläggning 
För överläggning, se paragraf 9 i detta protokoll. 
 
Propositioner 
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med arbetsutskottets 
förslag, och finner härvid att så är fallet. 
 
Beslutet ska skickas till 
Ombud och ersättare för ombud i Stockholmsregionens Försäkring AB 
Stockholmsregionens Försäkring AB 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 31 mars 2021 § 15   
    
Diarienummer KS-2021/220.111    
 

 
 

Direktiv för Huddinge kommuns ombud på 2021 års 
bolagsstämma i SKL Kommentus  
 
Kommunstyrelsens beslut 

1. Kommunens ombud vid bolagstämma år 2021 i SKL Kommentus AB får i 
uppdrag att rösta i enlighet med av bolagets revisor tillstyrkt förslag 
beträffande 

• fastställelse av resultat- och balansräkning 

• om dispositioner beträffande bolagets vinst eller förlust enligt den 
fastställda balansräkningen, 

• ansvarsfrihet för styrelsens ledamöter och verkställande direktören 
för 2020 års förvaltning. 

2. Kommunens ombud vid SKL Kommentus AB:s bolagstämma år 2021 får i 
uppdrag 

• att rösta för valberedningens förslag till styrelse, 

• att i förekommande fall rösta för den revisor och eventuell 
revisorssuppleant som valberedningen föreslår och i 
förekommande fall rösta för den revisor och eventuell 
revisorssuppleant som vederbörligen upphandlats, 

• att rösta för valberedningens förslag till arvoden till styrelsen och 
revisorer. 

 
Sammanfattning 
Aktieägares rätt att besluta i bolagets angelägenheter utövas vid bolagstämma. Som 
aktieägare i ett bolag måste kommunen företrädas av ett ombud. Ombudet har ingen 
egen beslutanderätt utan ska utöva rösträtten på det sätt som aktieägaren bestämt. 
  
Kommunstyrelsens förvaltning föreslår att kommunstyrelsen på kommunens vägnar 
beslutar ge ombud i uppdrag att på årsstämman rösta i enlighet med punkterna i 
ovanstående förslag. 
 
Överläggning 
För överläggning, se paragraf 9 i detta protokoll. 
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Propositioner 
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med arbetsutskottets 
förslag, och finner härvid att så är fallet. 
 
Beslutet ska skickas till 
SKL Kommentus AB 
Ombud och ersättare för ombud till bolagstämma i SKL Kommentus 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 31 mars 2021 § 16   
    
Diarienummer KS-2021/337.111    
 

 
 

Direktiv för Huddinge kommuns ombud på 2021 års 
föreningsstämmor i Kommuninvest Ekonomiska Förening  
 
Kommunstyrelsens beslut 

1. Ombudet får i uppdrag att på föreningens ordinarie föreningsstämma år 2021 
rösta i enlighet med av föreningens revisor tillstyrkt förslag beträffande 

• fastställelse av resultaträkningen och balansräkningen, 

• dispositioner beträffande föreningens och koncernens vinst eller förlust 
enligt den fastställda balansräkningen, samt 

• ansvarsfrihet för styrelseledamöterna och verkställande direktören för 
2020 års förvaltning. 

2. På föreningens ordinarie föreningsstämma år 2021 får ombudet i uppdrag att 
på förslag av föreningens styrelse rösta för 

• fastställande av ägardirektiv avseende föreningens företag 

• val av valberedning och av ordförande samt vice ordförande i 
valberedningen i föreningen 

• fastställande av arbetsordning för valberedningen i föreningen och 
arbetsordning för valberedningen i föreningens företag eller i 
förekommande fall, annat föreningsorgan vars arbetsordning ska 
behandlas av stämman 

• val av representanter till bolagsstämmorna i föreningens företag 

3. På föreningens ordinarie föreningsstämma år 2021 får ombudet i uppdrag att 
rösta för 

• i förekommande fall, val av revisorer och revisorssuppleanter som 
föreslagits av föreningens lekmannarevisorer 

4. På föreningens ordinarie föreningsstämma år 2021 får ombudet i uppdrag att 
rösta för 

• valberedningens förslag till fastställande av arvoden åt styrelsen, 
valberedningen i föreningen och revisorerna 
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• valberedningens förslag till styrelse och styrelsens ordförande samt vice 
ordförande 

• i förekommande fall, valberedningens förslag till lekmannarevisorer. 

 
Sammanfattning 
Föreningsmedlems rätt att besluta i en förenings angelägenheter utövas vid 
föreningsstämma. Som medlem i en förening företräds kommunen av ett ombud. 
Ombudet har ingen egen beslutanderätt utan ska utöva rösträtten på det sätt som 
kommunen bestämt. 
  
De beslut som ska förekomma på föreningens årsstämma framgår av dess stadgar. 
  
Kommunstyrelsens förvaltning föreslår att kommunstyrelsen fattar beslut att ge 
ombudet uppdrag att på årsstämman rösta i enlighet med ovanstående förslag. 
 
Överläggning 
För överläggning, se paragraf 9 i detta protokoll. 
 
Propositioner 
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med arbetsutskottets 
förslag, och finner härvid att så är fallet. 
 
Beslutet ska skickas till 
Ombud och ersättare till föreningsstämman Kommuninvest ekonomisk förening 
Kommuninvest 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 31 mars 2021 § 17   
    
Diarienummer KS-2021/339.182    
 

 
 

Information: Ekonomirapport februrari  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen har tagit del av informationen. 

 
Sammanfattning 
Resultatet per februari, enligt kommunens ekonomiska mål (resultat exklusive 
exploaterings- och realisationsvinster), är 100 miljoner kronor. Det utgör 8,8 procent 
av skatt, generella statsbidrag och kommunalekonomisk utjämning. 
  
Resultatförbättringen jämfört med samma period föregående år förklaras av att 
nettokostnaderna har ökat med 5,2 procent medan skatter, generella statsbidrag och 
kommunalekonomisk utjämning har ökat med 7,7 procent. 
  
Resultatet enligt kommunens ekonomiska mål är 79 miljoner kronor bättre än 
budgeterat för perioden. Det förklaras av högre skatteintäkter och att reserverade 
medel ej förbrukats. I delårsbokslutet per mars kommer nämnderna att göra 
helårsprognoser. Förvaltningarna har redan nu aviserat risk för underskott för 
gymnasie- och arbetsmarknadsnämnden, klimat- och stadsmiljönämnden samt kultur- 
och fritidsnämnden. Åtgärdsplaner ska upprättas och återrapporteras i den ordinarie 
uppföljningsprocessen. 
 
Överläggning 
Petra Asplund-Eriksson, ekonomidirektör, informerar om ärendet. 
  
I ärendet yttrar sig även Sara Heelge Vikmång (S), Daniel Dronjak (M), Nujin 
Alacabek (V) och Christina Eklund (M). 
  
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
 
Propositioner 
Ordförande frågar kommunstyrelsen om dess ledamöter tagit del av informationen, 
och finner härvid att så är fallet. 

  



 

KOMMUNSTYRELSEN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
  SIDA 
  35 (66) 

 

 

Signaturer: Ordförande Justerare Utdragsbestyrkande: datum och signatur 
    

 

 
 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 31 mars 2021 § 18   
    
Diarienummer KS-2021/430.112    
 

 
 

Antagande av regler för arbeten som berör offentlig plats i 
Huddinge kommun samt revidering av taxa för ansökan om 
tillfällig trafikanordning och schakttillstånd – HKF 3300  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

1. Förslag till regler för arbeten som berör offentlig plats i Huddinge kommun 
godkänns i enlighet med bilaga 1 till kommunstyrelsens förvaltnings 
tjänsteutlåtande daterat den 24 februari 2021 med nedanstående ändringar: 

• I HKF 3300, avsnitt anmärkning och vite, tabell skyltning/utmärkning 
sista punkten ändras från: 
När informationsskylt om ledningsägare eller byggherre saknas.  
till: 
När informationsskylt om ledningsägare eller byggherre saknas, eller är 
felaktig. 

2. Taxa för ansökan om tillfällig trafikanordning och schakttillstånd – HKF 3300 
– ska ha den ändrade lydelse som framgår av bilaga 4 till kommunstyrelsens 
förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 24 februari 2021. 

Kommunstyrelsen beslutar för egen del 

3. Kommunstyrelsen upphäver gällande föreskrifter och anvisningar för arbeten 
på eller som berör offentlig plats i Huddinge kommun (HKFA), beslutade av 
kommunstyrelsen den 30 maj 2018, § 29, under förutsättning att fullmäktige 
beslutar i enlighet med punkterna 1 och 2. 

 
Sammanfattning 
Kommunfullmäktige beslutade den 14 december 2020 om ändrad taxa för ansökan 
om tillfällig trafikanordning och schakttillstånd. Den av fullmäktige beslutade taxan 
har infogats i Huddinge kommuns författningssamling som ett nytt styrdokument 
genom HKF 3300. 
  
Detta föranleder att gällande föreskrifter och anvisningar för arbeten på eller som 
berör offentlig plats i Huddinge kommun (HKFA) upphävs och ersätts med ett nytt 
styrdokument vars namn överensstämmer med Huddinge kommuns Riktlinjer för 
styrdokument. 
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Kommunstyrelsens förvaltning har i nära dialog med miljö- och 
bygglovsförvaltningen tagit fram förslag till hur dessa förändringar bör utformas och 
beslutas. 
 
Överläggning 
I ärendet yttrar sig Anders Lönroth (MP), Christian Ottosson (C), Anders Abel (MP), 
Sara Heelge Vikmång (S) och Nujin Alacabek (V). 
  
Anders Lönroth (MP) yrkar att kommunstyrelsen ska bifalla Miljöpartiets förslag till 
beslut som innebär tre olika tilläggsförslag till förvaltningens förslag, se bilaga 18 till 
detta protokoll. 
  
Christian Ottosson (C) å Moderaternas, Liberalernas, Centerpartiets, 
Kristdemokraternas, Drevvikenpartiets och Huddingepartiets vägnar, samt Sara 
Heelge Vikmång (S), yrkar att kommunstyrelsen ska bifalla förvaltningens förslag till 
beslut med tillägg av punkt 2 i Miljöpartiets förslag, men avslå punkt 1 och punkt 3 i 
Miljöpartiets förslag. 
  
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
 
Propositioner 
Proposition ställs i fyra steg. 
  
I steg ett frågar ordförande om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med 
förvaltningens förslag, och finner härvid att så är fallet. 
  
I steg två ställer ordförande propositioner mot punktvis varandra, om bifall till 
Miljöpartiets punkt 1 mot avslag till detsamma. Härvid finner ordförande att 
kommunstyrelsen beslutar att avslå punkt 1. 
  
I steg tre ställer ordförande propositioner mot punktvis varandra, om bifall till 
Miljöpartiets punkt 2 mot avslag till detsamma. Härvid finner ordförande att 
kommunstyrelsen beslutar att bifalla punkt 2. 
  
I steg fyra ställer ordförande propositioner mot punktvis varandra, om bifall till 
Miljöpartiets punkt 3 mot avslag till detsamma. Härvid finner ordförande att 
kommunstyrelsen beslutar att avslå punkt 3. 
  
Således beslutar kommunstyrelsen i enlighet med förvaltningens förslag med tillägg 
av punkt 2 i Miljöpartiets förslag. 
 
Reservationer 
Anders Lönroth (MP) reserverar sig mot kommunstyrelsens beslut att avslå punkterna 
1 och 3 i Miljöpartiets ändringsförslag till förmån för eget förslag, se bilaga 18 till 
detta protokoll. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 31 mars 2021 § 19   
    
Diarienummer KS-2019/2513.119    
 

 
 

Öka säkerheten på Trångsunds skolvägar- motion väckt av 
Sara Heelge Vikmång (S), Rasmus Lenefors (S) och Eeva 
Laine (S)  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Med hänvisning till vad som sägs i kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, 
daterat den 10 februari 2021, anses motionen besvarad. 

 
Sammanfattning 
Motion om ökad trafiksäkerhet på Trångsunds skolvägar, daterad den 30 september 
2019, av Sara Heelge Vikmång (S), Rasmus Lenefors (S) och Eeva Laine (S) lyfter 
frågor som berör brister i trafiksäkerheten på gatan intill Trångsundsskolan samt 
trafikmiljön på skolgården. 
  
Motionen behandlades vid kommunstyrelsens nämndsammanträde den 26 oktober 
2020. Vid sammanträdet beslutade kommunstyrelsen att ärendet återremitteras för 
förnyad beredning, med motiveringen att ärendet bör behandlas i grundskolenämnden 
innan beslut fattas i kommunstyrelsen och kommunfullmäktige. 
  
Trafikmiljön kring Trångsundsskolan har varit aktuell i arbetet med Säkra skolvägar 
sedan flera år tillbaka. I arbetet har fokus legat på fordonstrafiken i närområdet och 
den upplevda otryggheten i samband med lämning och hämtning på skolans område. 
Som en följd av detta har en rad åtgärder genomförts under de senaste åren för att 
förbättra trafikmiljön kring Trångsundsskolan, både i den fysiska miljön och genom 
informations- och kommunikationsinsatser. 
  
För att öka trafiksäkerheten på skolvägarna i Trångsund arbetar kommunstyrelsens 
förvaltning med åtgärder som syftar till att kartlägga och förbättra trafikmiljön kring 
Trångsundsskolan samt att fördjupa dialogen med rektor, pedagoger, elever och 
föräldrar på Trångsundsskolan. Åtgärderna kombinerar arbetssätt och riktlinjer från 
kommunens Trafiksäkerhetsplan och Mobility managementplan med de lokala 
trafikförutsättningarna. 
  
Grundskolenämnden bedömer i sitt remissvar att åtgärderna som vidtas är goda och 
att det finns en löpande dialog kring eventuella ytterligare åtgärder. Liksom 
grundskolenämnden anser kommunstyrelsens förvaltning att det krävs ett samarbete 
och fortlöpande dialog över förvaltningsgränserna kring dessa frågor. 
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Genomförda och planerade åtgärder hanteras utifrån ett separat PM, som redovisas i 
bilaga 3 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 10 februari 
2021. 
 
Överläggning 
I ärendet yttrar sig Rasmus Lenefors (S), Nicholas Nikander (L), Niklas Bougt (V), 
Anders Lönroth (MP) och Nujin Alacabek (V). 
  
Rasmus Lenefors (S), Anders Lönroth (MP) och Nujin Alacabek (V) yrkar att 
kommunstyrelsen ska bifalla motionen. 
  
Nicholas Nikander (L) yrkar att kommunstyrelsen ska bifalla förvaltningens förslag 
till beslut. 
  
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
 
Propositioner 
Ordförande ställer propositioner mot varandra, om bifall till Nicholas Nikanders (L) 
yrkande mot bifall till Rasmus Lenefors (S) med fleras yrkande. Ordförande finner 
härvid att kommunstyrelsen beslutar att bifalla Nicholas Nikanders (L) yrkande. 
 
Kommunstyrelsen bifaller således förvaltningens förslag till beslut. 
 
Reservationer 
Rasmus Lenefors (S) för den socialdemokratiska kommunstyrelsegruppen, reserverar 
sig mot beslutet, se bilaga 19.1 till detta protokoll. 
 
Nujin Alacabek (V) reserverar sig mot beslutet, se bilaga 19.2 till detta protokoll. 
 
Anders Lönroth (MP) reserverar sig mot beslutet. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 31 mars 2021 § 20   
    
Diarienummer KS-2020/1033.214 
Diarienummer KS-2021/389.214      

   

 
 
 

Markanvisning av delar av fastighet Visättra 1:1, inom 
Flemingsbergsdalen (Stadscentrum och Centralmarken) inom 
kommundelen Flemingsberg  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Stadscentrum 

1. Markanvisningsavtal mellan Huddinge kommun och Fabege AB (publ), 
avseende del av fastigheten Visättra 1:1 för projektet Stadscentrum inom 
kommundelen Flemingsberg godkänns i enlighet med bilaga 1 till 
kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 2 mars 2021 (KS-
2020/1033.214). 

2. Kommunstyrelsen bemyndigas att besluta om och godkänna tilläggsavtal till 
markanvisningsavtal mellan Huddinge kommun och Fabege AB (publ) 
avseende del av Visättra 1:1 för projektet Stadscentrum som avser förlängning 
och upphörande av avtalad tid för markanvisningsavtalets giltighet, 
byggnadsskyldighetens fullgörande, senareläggning av senaste tidpunkt för 
kommunfullmäktiges godkännande av avtalen, och om annan ändring som 
saknar principiell betydelse enligt delegationspunkt F11.1 HKF 9210 (KS-
2020/1033.214). 

Centralmarken 

3. Markanvisningsavtal mellan Huddinge kommun och Fabege AB (publ), 
avseende del av fastigheten Visättra 1:1 för projektet Centralmarken inom 
kommundelen Flemingsberg godkänns i enlighet med bilaga 2 till 
kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 2 mars 2021 (KS-
2021/398.214). 

4. Kommunstyrelsen bemyndigas att besluta om och godkänna tilläggsavtal till 
markanvisningsavtal mellan Huddinge kommun och Fabege AB (publ) 
avseende del av Visättra 1:1 för projektet Centralmarken som avser 
förlängning och upphörande av avtalad tid för markanvisningsavtalets 
giltighet, byggnadsskyldighetens fullgörande, senareläggning av senaste 
tidpunkt för kommunfullmäktiges godkännande av avtalen, och om annan 
ändring som saknar principiell betydelse enligt delegationspunkt F11.1 HKF 
9210 (KS-2021/398.214). 
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Sammanfattning 
Utveckling av Stadscentrum och Flemingsbergsdalen som helhet är av väsentlig 
betydelse för att kunna nå de fem övergripande utvecklingsmålen för Flemingsberg. 
  
Kommunen och Fabege AB (publ) har tidigare träffat en avsiktsförklaring om hur 
parterna tillsammans ska utveckla Flemingsbergsdalen. Som en följd av det har ett 
planprogram tagits fram. Avsiktsförklaringen följs nu upp med förslag till 
markanvisningsavtal som även reglerar hur en samlad exploatering ska ske av Fabege 
AB:s och delar av kommunens markinnehav i Flemingsbergsdalen. 
  
För att säkerställa att den planerade samlade exploateringen av Flemingsberg, som 
avtalen är avsett att åstadkomma, kan genomföras ger avtalen kommunen möjlighet 
att i vissa situationer dels återköpa markanvisningsområdena, dels förvärva samtliga 
Fabege AB:s fastigheter i Flemingsbergsdalen. 
  
Markanvisningen för Stadscentrum avser ett markområde som enligt planprogrammet 
är avsett för kontor, handel, kultur, bostäder med mera. Den detaljplan som ska 
upprättas för området ska även omfatta en intilliggande fastighet som Fabege AB 
förvärvar från Skanska. För den fastigheten ska ett separat intentionsavtal upprättas så 
snart som möjligt. 
  
Kommunen och Fabege AB har också tagit fram ett förslag till markanvisningsavtal 
för ett markområde intill Kvarnängsvägen (benämnt Centralmarken) som enligt 
planprogrammet är avsett för evenemangsbyggnad/kontor och bostäder. Anledningen 
till att markanvisning föreslås ske även av det området är att Fabege AB, som ett led i 
utvecklingen av Flemingsbergsdalen, förhandlar med en hyresgäst om en etablering 
inom Flemingsbergsdalen. Hyresgästen är en stor aktör och en etablering skulle 
innebära ett stort antal arbetsplatser i ett inledande skede. Etableringen är därför 
viktig för såväl kommunen som Fabege AB, samt för Flemingsbergsdalens 
utveckling. Det har framkommit att hyresgästens behov eventuellt inte går att 
uppfylla i det tänkta läget men skulle kunna uppfyllas inom Centralmarken. Det 
motiverar att kommunen gör en villkorad direktanvisning av marken utan föregående 
anbudsförfarande. Om Fabege AB inte träffar ett avtal med hyresgästen avseende 
denna plats innan detaljplan antas så upphör avtalet att gälla. Om markanvisningen 
genomförs ska Fabege AB avstå från annan markanvisningsrätt. 
  
Avtalen reglerar förutsättningar för kommande marköverlåtelser samt fördelning av 
ansvar och kostnader för genomförandet av detaljplanerna. Utöver det regleras hur en 
samlad exploatering i Flemingsbergsdalen ska genomföras. 
 
Köpeskillingarna kommer att beräknas med utgångspunkt från överenskomna priser 
per kvadratmeter byggrätt för respektive användning (kontor, handel, bostäder och så 
vidare) och den byggrätt som kommande detaljplan medger. För att säkerställa att 
överlåtelse sker till marknadspris har två oberoende värderingar tagits fram som 
grund för förhandlingen. Dessa priser ska uppräknas med index men kan inte sänkas. 
Priserna är satta med förutsättning att kommunen bekostar utbyggnad av allmänna 
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anläggningar inom planområdet till den del som avser markanvisningen och att 
Fabege AB betalar en fast ersättning för övergripande allmänna anläggningar och 
medfinansieringsersättning för Spårväg syd enligt kommunens riktlinjer. 
 
Markanvisningsavtalet för Stadscentrum reglerar även tidplan och omfattning av en 
samlad exploatering inom Stadscentrum och Fabege AB:s egna fastigheter. 
Utbyggnad ska ske inom 25 år från det att detaljplan för Stadscentrum vunnit laga 
kraft.  
 
Exploateringen inom de områden som överlåts omfattar minst 200 bostäder, cirka 20 
000 arbetsplatser samt centrumfunktioner. Avtalet ger även Fabege AB option på 
ensamrätt att förhandla om markanvisning av kommunens mark i Visättra som också 
ingår i den samlade exploateringen. Omfattningen av denna rätt är beroende av om 
markanvisningen avseende Centralmarken genomförs. Fabege AB ges också option 
om ensamrätt till att förhandla om en markanvisning för exploatering som möjliggörs 
vid en eventuell överdäckning av järnvägen och väg 226 Huddingevägen. 
 
 Förvaltningen bedömer att det ekonomiska utfallet, vid genomförande av kommande 
mark och genomförandeavtal baserade på markanvisningsavtalen, blir cirka 450 
miljonerkronor för Stadscentrum och cirka 85 miljoner kronor för Centralmarken. 
Avtalen genererar också ersättning på preliminärt 140 miljoner kronor för att 
delfinansiera övergripande allmänna anläggningar och 25 miljoner kronor som 
medfinansieringsersättning till Spårväg syd. 
 
Sammantaget bedöms markanvisningarna ge ett betydande ekonomiskt tillskott till 
kommunen samtidigt som projekten är i linje med tidigare ställningstaganden för 
Flemingsbergsdalen och kommer kunna bidra till positiva effekter för respektive 
planområde, Flemingsberg och kommunen. 
 
Överläggning 
I ärendet yttrar sig Nicholas Nikander (L), Sara Heelge Vikmång (S), Anders Lönroth 
(MP), Nujin Alacabek (V) och Daniel Dronjak (M). 
  
Nicholas Nikander (L) och Daniel Dronjak (M) yrkar att kommunstyrelsen ska bifalla 
förvaltningens förslag till beslut. 
  
Sara Heelge Vikmång (S), Anders Lönroth (MP) och Nujin Alacabek (V) yrkar 
samtliga att kommunstyrelsen ska bifalla Socialdemokraternas, Vänsterpartiets och 
Miljöpartiets gemensamma förslag, vilket återbär att ärendet ska återremitteras, se 
bilaga 20 till detta protokoll. 
  
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
 
Propositioner 
Proposition ställs i två steg. 
 
I första steget ställer ordförande propositioner mot varandra, om bifall till att ärendet 
ska avgöras idag mot bifall till Sara Heelge Vikmångs (S) med fleras yrkande om att 
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ärendet ska återremitteras för förnyad beredning. Ordförande finner härvid att 
kommunstyrelsen beslutar att ärendet ska behandlas idag. 
 
I andra steget frågar ordförande om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med 
Nicholas Nikanders (L) med fleras yrkanden och finner härvid att så är fallet. 
 
Kommunstyrelsen beslutar således i enlighet med förvaltningens förslag.  
 
Reservationer 
Sara Heelge Vikmång (S) å den socialdemokratiska kommunstyrelsegruppens vägnar, 
reserverar sig till förmån för det gemensamma yrkandet om återremiss, se bilaga 20 
till detta protokoll. 
 
Nujin Alacabek (V) reserverar sig till förmån för det gemensamma yrkandet om 
återremiss, se bilaga 20 till detta protokoll. 
 
Anders Lönroth (MP) reserverar sig till förmån för det gemensamma yrkandet om 
återremiss, se bilaga 20 till detta protokoll. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 31 mars 2021 § 21   
    
Diarienummer KS-2020/1240.313    
 

 
 

Detaljplan för del av Visättra 1:1 och del av Generatorn 2 
(Stadscentrum) – beslut om planuppdrag  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att ge kommunstyrelsens förvaltning i uppdrag att pröva 
ny detaljplan för del av Visättra 1:1 och del av Generatorn 2 (Stadscentrum), inom 
kommundelen Flemingsberg, i enlighet med kommunstyrelsens förvaltnings 
tjänsteutlåtande daterat den 15 februari 2021. 

 
Sammanfattning 
Syftet med planläggningen är att pröva ny bebyggelse för kontor, service, handel, 
bostäder, hotell- och konferensverksamhet samt gator och torg inom ett mycket 
stationsnära läge i Flemingsberg. Stadscentrum är den del av området som är tänkt att 
utgöra navet i Flemingsberg och planläggningen syftar därför övergripande till att 
skapa ett samlande stadscentrum som ska erbjuda de högsta urbana kvaliteterna i 
området och därmed bidra till en levande stadsmiljö. Därmed bidrar planläggningen 
till att förverkliga centrala delar av den regionala stadskärnan Flemingsberg. 
Planuppdraget följer viktiga tidigare ställningstaganden i Planprogram för 
Flemingsbergsdalen, Utvecklingsplan för Flemingsberg, Utvecklingsprogram för 
Flemingsberg 2050, Översiktsplan 2030 och RUFS 2050. 
  
Detaljplanen omfattar preliminärt del av fastighet Visättra 1:1 som kommunen 
direktmarkanvisar till Fabege AB, samt del av fastighet Generatorn 2 där Skanska är 
lagfaren ägare. Området som ingår i detaljplanen består idag av asfalterad samt 
grusad parkering, samt liten del naturmark, sammanlagt cirka 6,5 ha.  
Viktiga frågor i planarbetet är bland annat dagvatten, risk och spårreservat, 
gestaltning, vind och sol samt siktlinjer. 
  
Planarbetet kommer att bedrivas med utökat förfarande. 
  
Initialt bedöms detaljplanen preliminärt kunna medföra en betydande miljöpåverkan 
utifrån sin stora omfattning, komplexitet och sitt läge omgärdad av de stora 
infrastrukturlederna samt större lokalgator. En fullständig undersökning om risken för 
betydande miljöpåverkan ska tas fram tidigt under det inledande arbetet 
med detaljplanen och kommer att samrådas med Länsstyrelsen. 
  
En preliminär tidplan är att detaljplanen kan antas av kommunfullmäktige under 
kvartal 3 2023.  Det kan bli aktuellt att minska planområdet eller dela upp planen i 
flera planer, vilka kan komma att påverka tidplanen. 
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Förvaltningens bedömning är att uppdraget är i linje med tidigare ställningstaganden 
och kommer kunna bidra till positiva effekter för planområdet, Flemingsberg och 
kommunen. Parterna är överens om att försöka klara av planprocessen på cirka 2 år 
och om att hålla ett högt tempo i projektet för att klara den snäva tidplanen. 
Detta innebär att mycket resurser behöver avsättas under kort tid. 
 
Propositioner 
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med förvaltningens 
förslag, och finner härvid att så är fallet. 
 
Beslutet ska skickas till 
Fabege AB 
Org. nr 556049-1523 
  
Skanska Mark och Exploatering Bygg AB 
Org. nr 556668-2794 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 31 mars 2021 § 22   
    
Diarienummer KS-2020/1523.313    
 

 
 

Detaljplan för fastigheter Korallroten 15, 16 och 17 i 
kommundelen Länna - beslut om planuppdrag  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att ge kommunstyrelsens förvaltning i uppdrag att pröva 
ny detaljplan för fastigheter Korallroten 15, 16 och 17 i kommundelen Länna i 
enlighet med kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 15 februari 
2021. 

 
Sammanfattning 
I samband med produktion av nybyggnadskarta i april 2014 uppmärksammades att de 
avstyckade fastigheterna, Korallroten 16 och 17, saknar byggrätt enligt gällande 
detaljplan från 1939. Byggrätten på stamfastigheten omfattar bara en yta som täcker 
den huvudbyggnad som finns där idag. Enligt gällande detaljplan begränsas 
byggrätten till en yta av en linje som sammanfaller med byggnadens ytterkant på 
fastighet Korallroten 15, vilket resulterat i att byggrättens omfattning misstolkats i 
handläggningen av avstyckningarna. Det betyder att de bildade fastigheterna inte har 
någon byggrätt på sina tomter och därmed inte går att bebygga utan att en ny 
detaljplan prövas. 

             
Gällande detaljplan medger ingen byggrätt inom Korallroten 16 och 17 
 
Den nya detaljplanen syftar till att möjliggöra bostadsbebyggelse i form av småhus 
inom fastigheterna Korallroten 16 och 17 samt att bevara kulturmiljövärden på 
platsen genom att bebyggelsen ska uppföras med hänsyn till kulturmiljön inom 
planområdet där Länna gästgiveriet (Korallroten 15) är belägen. 
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En preliminär bedömning är att genomförandet av planen inte antas medföra en 
betydande miljöpåverkan. Därmed behöver inte en strategisk miljöbedömning göras 
eller miljökonsekvensbeskrivning upprättas. Kommunens bedömning kommer 
samrådas med länsstyrelsen. 
 
Propositioner 
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med 
samhällsbyggnadsutskottets förslag, och finner härvid att så är fallet. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 31 mars 2021 § 23   
    
Diarienummer KS-2020/2012.211    
 

 
 

Yttrande till Förvaltningsrätten i Stockholm i mål nr. 5135-21 
avseende överklagande av kommunstyrelsens beslut att 
godkänna överenskommelse med Trafikverket om 
fastighetsförvärv inom projektet Tvärförbindelse Södertörn  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Bifogad skrivelse, utgörande bilaga 1 till kommunstyrelsens förvaltnings 
tjänsteutlåtande daterat den 16 mars 2021, överlämnas till Förvaltningsrätten i 
Stockholm som Huddinge kommuns yttrande i mål nr. 5135-21 

 
Sammanfattning 
Kommunstyrelsen beslöt den 1 februari 2021, § 12, att godkänna avtal med 
Trafikverket om åtaganden för Trafikverket att under vissa villkor ersätta kommunen 
för inlösen av småhusfastigheter, som enligt ny detaljplan för Solgård 1:1 med flera 
kan komma att få planbestämmelsen ”Natur”, d.v.s. mark som går under 
beteckningen allmän plats. Avtalet har tillkommit som en konsekvens av den 
föreslagna vägplanen för Tvärförbindelse Södertörn. 
  
Berne Fredby och Peter Fagerlin (nedan benämnda Klagandena) har till 
Förvaltningsrätten i Stockholm överklagat kommunstyrelsens beslut enligt 
föregående stycke. Peter Fagerlin anger i sitt överklagande att han överklagar beslutet 
för ”egen del liksom för Solgårds Villaförening och medlemmar enligt fullmakt.” 
  
Förvaltningsrätten i Stockholm har den 11 mars 2021 förelagt kommunen att lämna in 
ett skriftligt yttrande där kommunen ska bemöta det som står i handlingarna. 
Domstolen måste ha yttrandet senast den 25 mars 2021. När tiden har gått ut kan 
domstolen komma att avgöra målet, även om något svar inte kommit in. 
Kommunstyrelsens förvaltning har under hand begärt och fått anstånd med att inge 
yttrandet till den 15 april 2021. 
  
Kommunstyrelsens förvaltning har upprättat ett skriftligt yttrande till 
Förvaltningsrätten; se bilaga 1 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande 
daterat den 16 mars 2021 i detta ärende. Enligt yttrandet yrkas att klagomålen ska 
avslås. Vad klagandena anfört i sina respektive överklaganden framgår av det 
upprättade skriftliga yttrandet. 
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Propositioner 
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med förvaltningens 
förslag, och finner härvid att så är fallet. 
 
Beslutet ska skickas till 
Förvaltningsrätten i Stockholm, Avdelning 34, Mål nr. 5135-21, 
115 76 Stockholm 
e-post: avd34.fst@dom.se 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 31 mars 2021 § 24   
    
Diarienummer KS-2021/159.103    
 

 
 

Regional cykelplan för Stockholms län – svar på remiss från 
Region Stockholm  
 
Kommunstyrelsens beslut 

1. Kommunstyrelsen godkänner förvaltningens förslag till yttrande gällande 
remiss över Regions Stockholms regionala cykelplan för perioden 2021–2030, 
enligt bilaga 1 till tjänsteutlåtande daterat till 12 februari 2021. 

2. Kommunstyrelsen godkänner Södertörnskommunernas gemensamma 
remissvar på Region Stockholms regionala cykelplan för perioden 2021–
2030, enligt bilaga 2 till tjänsteutlåtande daterat till 12 februari 2021. 

 
Sammanfattning 
Kommunen har fått remiss Regional cykelplan för Stockholms län. Remissen kommer 
från Tillväxt och regionplaneförvaltningen på Region Stockholm på uppdrag av 
Tillväxt- och regionplanenämnden. Kommunen har fått möjlighet att lämna 
synpunkter på planen till fram till16 april 2021. 
  
Regional cykelplan för Stockholms län är en revidering av den tidigare cykelplanen 
från år 2014. Region Stockholms tillväxt- och regionplanenämnd har i samverkan 
med kommunerna i Stockholms län och Trafikverket tagit fram ett förslag till 
reviderad regional cykelplan för Stockholms län. Det övergripande målet i den 
reviderade cykelplanen är att andelen resor som görs med cykel i Stockholms län ska 
öka till 20 procent år 2030. Det andra målet är att ett regionalt cykelvägnät ska vara 
utbyggt till år 2030. Den regionala cykelplanen är ett strategiskt underlag och en plan 
för utbyggnad av de regionala cykelstråken. Cykelplanen är vägledande och avsedd 
att vara stödjande för länets aktörer. Region Stockholms tillväxt- och 
regionplanenämnd har även tagit fram en vägledning för genomförande av 
cykelplanen. Vägledningen omfattas inte av beslut i regionfullmäktige. Förslaget till 
ny regional cykelplan lyfter fem strategiska insatsområden för att nå målet om ökad 
cykelandel och ett utbyggt regionalt cykelvägnät till 2030. 
  
Förvaltningen är positiv till att den regionala cykelplanen för Stockholms län 
revideras. Förvaltningen instämmer i att arbetet behöver skalas upp för att nå målet 
om 20 procent cykelresor år 2030. Kommunens arbete med cykelfrämjande åtgärder 
ligger nära det som föreslås i planen, och förvaltningen ser gärna att fler kommuner 
och andra aktörer samverkar i detta kommunöverskridande arbete. 
  
Stora delar av planen är dock en upprepning av den befintlig planen och det saknas 
nya och kraftfulla grepp för att nå målen. Kommunen ifrågasätter den förändrade 
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dragningen av det regionala cykelstråket mellan regionkärnorna Haninge och 
Flemingsberg. Istället förordar kommunen den mycket genare dragning som finns i 
cykelplan 2014 och i kommunens cykelplan (2016). 
 
Överläggning 
I ärendet yttrar sig Christian Ottosson (C), Anders Lönroth (MP), Sara Heelge 
Vikmång (S), Nujin Alacabek (V) och Anders Abel (MP). 
  
Christian Ottosson (C) yrkar att kommunstyrelsen ska bifalla förvaltningens förslag 
till beslut. 
  
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
 
Propositioner 
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med Christian 
Ottossons (C) yrkande och finner härvid att så är fallet. 
  
Kommunstyrelsen beslutar således i enlighet med förvaltningens förslag. 
 
Protokollsanteckningar 
Nujin Alacabek (V) anmäler protokollsanteckning, se bilaga 24 till detta protokoll. 
 
Beslutet ska skickas till 
Regionledningskontoret 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 31 mars 2021 § 25   
    
Diarienummer KS-2021/241.109    
 

 
 

Revidering av länsplan för regional transportinfrastruktur 
2022-2033/2037 - svar på remiss inför revidering av länsplan 
för regional transportinfrastruktur  
 
Kommunstyrelsens beslut 

1. Kommunstyrelsen godkänner förvaltningens förslag till yttrande i form av 
Excel-fil och följebrev gällande remiss Revidering av länsplan för regional 
transportinfrastruktur 2022-2033/2037, enligt bilaga 1 och 2 med 
nedanstående ändringar: 

o I bilaga 2 kompletteras punkt 2 (oskyddade trafikanter längs och 
tvärs väg 226) med att “Det pågående arbetet mellan 
Huddingegymnasiet och Ågestavägen är bristfälligt utformat för 
oskyddade trafikanter och behöver åtgärdas”. 

2. Kommunstyrelsen godkänner Södertörnskommunernas gemensamma 
remissvar i form av Excel-fil och brev gällande remiss Revidering av länsplan 
för regional transportinfrastruktur 2022-2033/2037, enligt bilaga 3 och 4. 

 
Sammanfattning 
En ny omgång av den statliga infrastrukturplaneringen inleddes i juni 2020. Region 
Stockholm är ansvariga för länsplanen i Stockholms län och som ett led i den 
kommande revideringen av länsplanen efterfrågar regionen nu inspel från bl.a. länets 
kommuner om uppdaterade beskrivningar av behov och brister fram till år 2037. 
Region Stockholm önskar framförallt en beskrivning av nytillkomna behov eller en 
beskrivning om något ändrats. Inspelen kan gälla åtgärder som hör hemma både i 
nationell plan och länsplan. Regionen har särskilt bett om väl avvägda och 
prioriterade åtgärdsförslag då de ekonomiska ramarna är begränsade. 
Regionen har bett om förslag på åtgärder sammanställda i en Excel-fil enligt särskild 
mall. I tjänsteutlåtandet benämns detta som yttrande (kommunspecifikt samt 
Södertörnsgemensamt). 
 
Förvaltningens förslag till svar består av ett Södertörnsgemensamt yttrande, samt ett 
kommunspecifikt yttrande. 
 
Huddinge kommun står bakom de södertörnsgemensamt fem högst prioriterade 
objekten, samt kompletterar med ett kommunspecifikt objekt på högsta 
prioriteringsnivån: 

• Oskyddade trafikanter Huddingevägen. 
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De södertörnsgemensamma åtgärder som särskilt berör Huddinge lyfts och beskrivs 
även i det kommunspecifika yttrandet. 
 
Överläggning 
I ärendet yttrar sig Anders Lönroth (MP), Anders Abel (MP), Nujin Alacabek (V) och 
Bo Källström (L). 
  
Anders Lönroth (MP) yrkar att kommunstyrelsen ska besluta i enlighet med 
Miljöpartiets förslag, se bilaga 25.1 till detta protokoll. 
  
Nujin Alacabek (V) yrkar att kommunstyrelsen ska besluta i enlighet med 
Vänsterpartiets förslag, se bilaga 25.2 till detta protokoll. 
  
Bo Källström (L) yrkar å Moderaternas, Liberalernas, Centerpartiets, 
Kristdemokraternas, Drevvikenpartiets och Huddingepartiets vägnar, att 
kommunstyrelsen ska besluta i enlighet med förvaltningens förslag och bifalla punkt 
1a i Miljöpartiets yrkande (se bilaga 25.1 till detta protokoll). 
  
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
 
Propositioner 
Ordförande frågar om kommunstyrelsen betraktar Miljöpartiets och Vänsterpartiets 
förslag, avseende beslutspunkterna 1b (MP) och 1 (V) samt beslutspunkten 2 i 
respektive yrkande, som likalydande och finner härvid att så är fallet. 
  
Härefter ställs proposition i 6 steg. 
  
I steg ett ställer ordförande propositioner mot varandra, om bifall till Anders Lönroths 
(MP) med fleras yrkande om bifall till ändringsförslag 1a i Miljöpartiets förslag mot 
avslag till detsamma. Ordförande finner härvid att kommunstyrelsen beslutar att 
bifalla Anders Lönroths (MP) yrkande. 
  
I steg två ställer ordförande propositioner mot varandra, om bifall till Anders 
Lönroths (MP) och Nujin Alacabeks (V) yrkanden om bifall till ändringsförslag 1b i 
Miljöpartiets förslag respektive ändringsförslag 1 i Vänsterpartiets förslag mot bifall 
till förvaltningens nuvarande formulering i bilaga 2. Ordförande finner härvid att 
kommunstyrelsen beslutar att bifalla förvaltningens förslag till formulering. 
  
I steg tre ställer ordförande propositioner mot varandra, om bifall till Anders 
Lönroths (MP) yrkande om bifall till ändringsförslag 1c i Miljöpartiets förslag mot 
avslag till detsamma. Ordförande finner härvid att kommunstyrelsen beslutar att avslå 
Anders Lönroths (MP) yrkande. 
  
I steg fyra ställer ordförande propositioner mot varandra, om bifall till Anders 
Lönroths (MP) yrkande om bifall till ändringsförslag 1d mot avslag till detsamma. 
Ordförande finner härvid att kommunstyrelsen beslutar att avslå Anders Lönroths 
(MP) yrkande. 
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I steg fem ställer ordförande propositioner mot varandra, om bifall till Anders 
Lönroths (MP) och Nujin Alacabeks (V) yrkanden om bifall till punkt 2 i 
Miljöpartiets förslag respektive punkt 2 i Vänsterpartiets förslag mot förvaltningens 
förslag till beslutsmening 2 i tjänsteutlåtandet daterat den 22 februari 2021. 
Ordförande finner härvid att kommunstyrelsen beslutar att bifalla förvaltningens 
förslag till beslutsmening 2. 
  
Slutligen frågar ordförande om kommunstyrelsen i övrigt kan besluta i enlighet med 
förvaltningens förslag, och finner härvid att så är fallet. 
  
Således beslutar kommunstyrelsen i enlighet med förvaltningens förslag till beslut 
med undantag av den ändring som ska göras i bilaga 2 i enlighet med Miljöpartiets 
ändringsyrkande 1a. 
 
Reservationer 
Anders Lönroth (MP) reserverar sig mot beslutet, till förmån för eget förslag, 
reservationen undantas från kommunstyrelsens beslut att bifalla ändringsyrkande 1a i 
Miljöpartiets förslag. Se Miljöpartiets förslag som bilaga 25.1 till detta protokoll.  
 
Nujin Alacabek (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget förslag, se bilaga 
25.2 till detta protokoll. 
 
Beslutet ska skickas till 
Region Stockholm 
Strateg Södertörnskommunerna  
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 31 mars 2021 § 26   
    
Diarienummer KS-2020/47.104    
 

 
Ökad säkerhet och mindre buller i Segeltorp centrum - 
ställningstagande över Huddingeförslag  
 
Kommunstyrelsens beslut 

1. Med hänvisning till vad som sägs i kommunstyrelsens förvaltnings 
tjänsteutlåtande, daterat den 22 februari 2021, anses Huddingeförslaget 
om begränsning av antal körfält och mindre buller besvarat. 

2. Kommunstyrelsen uppdrar åt förvaltningen att, i enlighet med 
förslagsställarens önskemål, meddela lokal trafikföreskrift gällande 
hastighet inom tätbebyggt område. 

 
Sammanfattning 
Det har inkommit ett Huddingeförslag om ökad säkerhet och mindre buller i 
Segeltorps centrum. Förslagsställaren önskar en begränsning av antal körfält till och 
från cirkulationen Gamla Södertäljevägen – Häradsvägen, i alla riktningar samt sänkt 
hastighet till 40 kilometer i timmen. 

Kommunen har genomfört trafiksäkerhetshöjande åtgärder på platsen vid två 
tillfällen. Hösten år 2017 stängdes ett körfält i norrgående riktning av tillfälligt och 
våren år 2019 rustades befintliga farthinder upp, samt anlades två nya på Gamla 
Södertäljevägen.  

Hastighetsbegränsningen 40 kilometer i timmen förlängs från cirkulationen Gamla 
Södertäljevägen – Häradsvägen och 150 meter norrut.  

Det pågår ett detaljplanearbete på fastigheten Lövdungen 2 och det planeras för en ny 
utfart på Häradsvägen. Utformning av korsningen Gamla Södertäljevägen – 
Häradsvägen ska utredas med anledning av trafiksäkerhet, kapacitet och utfarten från 
detaljplanen. 

I åtgärdsprogram för buller på Häradsvägen – PM A08 Häradsvägen hanteras 
bullerproblematiken.  

Med hänvisning till vad som sägs i kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande 
föreslås att Huddingeförslaget om ökad säkerhet och mindre buller i Segeltorps 
centrum ska anses besvarat. Förvaltningen föreslår även att en lokal trafikföreskrift 
meddelas avseende hastighetsbegränsning i enlighet med förslagsställarens önskemål. 
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Överläggning 
I ärendet yttrar sig Nujin Alacabek (V) och Yossi Sigal (S). 
  
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
 
Propositioner 
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med 
samhällsbyggnadsutskottets förslag, och finner härvid att så är fallet. 
 
Protokollsanteckningar 
Nujin Alacabek (V) anmäler protokollsanteckning, se bilaga 26 till detta protokoll. 
 
Beslutet ska skickas till 
Förslagsställaren 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 31 mars 2021 § 27   
    
Diarienummer KS-2021/311.112    
 

 
 

Revidering av reglemente Södertörns överförmyndarnämnd  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

1. Under förutsättning att övriga samverkanskommuner fattar likalydande beslut ska 
reglemente för Södertörns överförmyndarnämnd – HKF 9600 – ha den ändrade 
lydelse som framgår av bilaga 1 till kommunstyrelsens förvaltnings 
tjänsteutlåtande daterat den 23 februari 2021. 

2. Beslutet enligt punkten 1 förklaras omedelbart justerad. 

  
Sammanfattning 
Folkhälsomyndighetens allmänna råd om försiktighetsåtgärder med anledning av 
rådande pandemi med coronavirus (covid-19) medför att det finns risk att ledamöter 
och ersättare i överförmyndarnämnden inte kan delta på sammanträden. 
  
Kommunallagen medger rätt att delta på distans om kommunfullmäktige beslutat det 
och om särskilda tekniska krav är uppfyllda. En förutsättning för sammanträden på 
distans är att nämndens reglemente tillåter detta, vilket överförmyndarnämndens 
nuvarande reglemente inte gör. För att ändra reglemente i en gemensam nämnd, 
vilket Södertörns överförmyndarnämnd är, krävs likalydande beslut i samtliga 
samverkanskommuner. 
  
Södertörns överförmyndarnämnd har hemställt att kommunfullmäktige i samtliga 
samverkanskommuner beslutar om att anta reviderat reglemente för Södertörns 
överförmyndarnämnd enligt bifogat förslag till reglemente. 
 
Propositioner 
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med arbetsutskottets 
förslag, och finner härvid att så är fallet. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 31 mars 2021 § 28   
    
Diarienummer KS-2020/2815.109    
 

 
 

Förslag till vision, organisering och finansiering av Mälarens 
vattenvårdsförbund 2022-2027 - svar på remiss från Mälarens 
vattenvårdsförbund  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen tillstyrker förslaget till vision av Mälarens vattenvårdsförbund 
2022–2027 och överlämnar yttrande enligt bilaga 1 till kommunstyrelsens 
förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 15 februari 2021, till Mälarens 
vattenvårdsförbund som svar på remissen Förslag till vision Mälarens 
vattenvårdsförbund 2022–2027. 

 
Sammanfattning 
Mälarens vattenvårdsförbund (MVVF) har med anledning av att projektet Mälaren – 
en sjö för miljoner (MER) löper ut sista december 2021, gett en visionsgrupp inom 
styrelsen i uppdrag ta fram en vision för Mälarens vattenvårdsförbunds verksamhet 
2022–2027. 
  
Remissen består av styrelsens slutgiltiga förslag till vision för förbundets verksamhet 
under perioden 2022–2027. Som en del i att konkretisera visionsförslaget har 
styrelsen även tagit fram ett förslag på organisation och finansiering av MVVF:s 
verksamhet från och med år 2022. 
  
Samberedande förvaltningar är positiva till förslaget till vision som presenteras och 
anser att förslaget är väl genomarbetat. Med anledning av kommande utmaningar och 
åtgärder på området är det välkommet att det finns en aktör som samordnar och driver 
på arbetet. Samberedande förvaltningar, i enlighet med MVVF:s styrelses förslag, 
förordar vägval 2, det vill säga att utveckla verksamheten i linje med föreslagen 
vision 2022–2027. 
  
Förslaget till organisation och finansiering innebär en omfattande höjning av 
medfinansieringen för Huddinge kommun, men bedöms ändå som skälig då det kan 
förväntas ge stor nytta till kommunen. 
 
Propositioner 
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med arbetsutskottets 
förslag, och finner härvid att så är fallet. 
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Beslutet ska skickas till 
Mälarens vattenvårdsförbund 
Klimat- och stadsmiljönämnden 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 31 mars 2021 § 29   
    
Diarienummer KS-2021/161.109    
 

 
 

Krav på kunskaper i svenska och samhällskunskap för 
svenskt medborgarskap (SOU 2021:2) – svar på remiss från 
Justitiedepartementet  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Bifogad skrivelse till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 15 
februari 2021, bilaga 1, överlämnas till Justitiedepartementet som Huddinge 
kommuns yttrande över betänkandet Krav på kunskaper i svenska och 
samhällskunskap för svenskt medborgarskap (SOU 2021:2). 

 
Sammanfattning 
Huddinge kommun har fått betänkandet Krav på kunskaper i svenska och 
samhällskunskap för svenskt medborgarskap från Justitiedepartementet på remiss. 
  
I betänkandet föreslås det införas krav på kunskaper i svenska och samhällskunskap 
för att erhålla svenskt medborgarskap. Svaret på remissen har tagits fram genom en 
samberedning mellan kommunstyrelsens förvaltning och gymnasie- och 
arbetsmarknadsförvaltningen. 
  
Kommunstyrelsens förvaltning tycker att det mesta i betänkandet är mycket bra och 
ställer sig positiv till dess förslag, men anser att regeringen i sin fortsatta beredning 
av ärendet bör beakta: 

• Att det statliga anslaget för att täcka ökade utbildningskostnader för SFI 
och Komvux utformas så att det speglar kommunernas faktiska kostnader. 

• Kostnaden för att erlägga medborgarskapsprovet då det finns en risk att 
endast en av familjemedlemmarna av ekonomiska skäl gör provet. 

 
Överläggning 
I ärendet yttrar sig Mats Arkhem (SD), Nujin Alacabek (V) och Anders Lönroth 
(MP). 
  
Nujin Alacabek (V) yrkar att kommunstyrelsen ska bifalla Vänsterpartiets förslag till 
beslut, se bilaga 29.1 till detta protokoll. 
  
Anders Lönroth (MP) yrkar att kommunstyrelsen ska bifalla Miljöpartiets förslag till 
beslut, se bilaga 29.2 till detta protokoll. 
  
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
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Propositioner 
Ordförande ställer propositioner mot varandra, om bifall till förvaltningens förslag till 
beslut, mot bifall till Vänsterpartiets förslag till beslut, mot bifall till Miljöpartiets 
förslag till beslut. Ordförande finner härvid att kommunstyrelsen beslutar att bifalla 
förvaltningens förslag till beslut. 
 
Reservationer 
Nujin Alacabek (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget förslag, se bilaga 
29.1 till detta protokoll. 
 
Anders Lönroth (MP) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget förslag, se bilaga 
29.2 till detta protokoll. 
 
Protokollsanteckningar 
Mats Arkhem (SD) anmäler protokollsanteckning, se bilaga 29.3 till detta protokoll. 
 
Beslutet ska skickas till 
Justitiedepartementet 
Gymnasie- och arbetsmarknadsnämnden 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 31 mars 2021 § 30   
    
Diarienummer KS-2021/321.111    
 

 
 

Anmälan av delegationsbeslut till kommunstyrelsens 
sammanträde 31 mars 2021  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Redovisning av de delegationsbeslut som förtecknats i bilagor till kommunstyrelsens 
förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 10 februari 2021 godkänns. 

 
Sammanfattning 
Kommunstyrelsen har överlåtit sin beslutanderätt till utskott, ordförande och 
tjänstemän i enlighet med kommunstyrelsens delegationsordning. Dessa beslut ska 
redovisas till kommunstyrelsen. 
 
Propositioner 
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med förvaltningens 
förslag, och finner härvid att så är fallet. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 31 mars 2021 § 31   
    
Diarienummer KS-2021/188.901    
 

 
 

Valärenden  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar: 

Att befria Mariah Eriksson (M) från uppdraget som ledamot i trygghets- och 
delaktighetsberedningen 

Att befria Malin Aspö (KD) från uppdraget som ersättare i trygghets- och 
delaktighetsberedningen 

Att befria Karl Henriksson (KD) från uppdraget som ombud på 2021 års 
bolagsstämma i Södertörns Energi AB 

Kommunstyrelsen beslutar vidare om följande val för nedan angiven tid: 

Ny ersättare i trygghets- och delaktighetsberedningen för perioden till och med 
den 31 december 2022: 

Marlene W. Antonson (KD) efter Malin Aspö (KD) 

Kommunstyrelsen beslutar välja följande ombud samt ersättare för ombud: 

Bo Källström (L) efter Karl Henriksson (KD) som Huddinge kommuns ombud på 
2021 års bolagsstämma i Södertörns Energi AB 

 
Sammanfattning 
De aktuella avsägelserna, fyllnadsvalen och nomineringarna av ombud har tillställts 
kommunstyrelsen i form av ett val-PM, sammanställt av förvaltningen. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 31 mars 2021 § 32   
    
Diarienummer KS-2021/180.915    
 

 
 

Meddelanden till kommunstyrelsen 31 mars 2021  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen har tagit del av informationen. 

 
Sammanfattning 
Sammanställning av information till kommunstyrelsen har tillställts dess ledamöter i 
samband med det att kallelsen inför sammanträdet publicerades. 
 
Propositioner 
Ordförande frågar kommunstyrelsen om styrelsen har tagit del av informationen och 
finner härvid att så är fallet. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 31 mars 2021 § 33   
    
    
 

 
 

Information om covid-19  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen har tagit del av informationen. 

 
Sammanfattning 
Camilla Broo, kommundirektör, informerar kommunstyrelsen om de senaste 
utvecklingarna i den pågående coronapandemin: 
 
De regionala rekommendationerna för region Stockholm är förlängda fram till den 2 
maj. Kommunen planerar att återgå till närundervisning i skolorna från och med den 
2 april. Sedan i mitten av mars finns det mobila provtagningsstationer på utvalda 
platser i kommunen, där kan invånare som bor i närheten och har symtom på covid-
19 ta prov utan att boka tid.  
 
Inför valborg och de kommande högtiderna under våren har kommunerna nu genom 
en ny förordning (2021:8) möjlighet att genom lokala föreskrifter förbjuda vistelse i 
en park, på en badplats eller på någon annan liknande särskilt angiven plats, om det 
på platsen finns en påtaglig risk för trängsel.  
 
Överläggning 
I ärendet yttrar sig även Anders Abel (MP) och Christina Eklund (M). 
  
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 31 mars 2021 § 34   
    
    
 

 
 

Övriga frågor  
 
Kommunstyrelsens beslut 
De övriga frågorna har behandlats. 

 
Sammanfattning 
Kommunstyrelsen får information om följande frågor: 
 

• Delegationsbeslut fattat av kommunstyrelsens ordförande angående 
uppsägning av hyresavtal med Huge Bostäder AB 
 

• Fråga väckt av Sara Heelge Vikmång (S) angående förvaltningens 
arbete inför fullmäktiges sammanträde den 19 april 2021 

 
Överläggning 
I ärendet yttrar sig Eva Ellenfors, chef för lokalsektionen, Daniel Dronjak (M), Sofie 
Wadström, tillförordnad kommunsekreterare och Sara Heelge Vikmång (S). 
  
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 31 mars 2021 § 35   
    
Diarienummer KS-2021/661.111    
 

 
 

Bemyndigande att under perioden 20 april - 30 september 
2021 meddela föreskrifter med stöd av förordning (2021:8) om 
särskilda begränsningar för att förhindra spridning av 
sjukdomen covid-19  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

1. Klimat- och stadsmiljönämnden bemyndigas att under perioden 20 april 2021 – 
30 september 2021 meddela föreskrifter med stöd av 8 kap. 1 § förordningen 
(2021:8) om särskilda begränsningar för att förhindra spridning av sjukdomen 
covid-19. 

2. De föreskrifter som meddelas med stöd av punkt 1. får gälla endast på vissa 
angivna och begränsade platser och under kortare tidsperioder, som längst 30 
dagar. Om risken för trängsel kvarstår efter 30 dagar ska ett nytt beslut fattas. 

3. Beslut enligt punkt 1 och 2 förklaras omedelbart justerat. 

 
Sammanfattning 
Regeringen beslutade den 4 mars 2021 om en förordning som ger kommuner rätt att 
utfärda föreskrifter som förbjuder vistelse i en park, på en badplats eller på någon 
annan liknande särskilt angiven plats, om det på platsen finns en påtaglig risk för 
trängsel. 
  
För att underlätta beslutsprocessen föreslår kommunstyrelsens förvaltning att klimat- 
och stadsmiljönämnden bemyndigas att under perioden 1 maj – 30 september 2021 
meddela föreskrifter med stöd av förordningen (2021:8) om särskilda begränsningar 
för att förhindra spridning av sjukdomen covid-19. 
 
Propositioner 
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med förvaltningens 
förslag, och finner härvid att så är fallet. 

 

 



Huddinge kommun  
Kommunstyrelsen 
2021-03-31  

Förslag 

Ärende 3: Årsredovisning för 2019 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige: 
1. Årsredovisning 2020 för Huddinge kommun enligt bilaga 1 till
kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat 17 mars 2021
godkänns.
2. Av 2020 års resultat avsätts 26,8 mnkr till kommunens
resultatutjämningsreserv.
3. Över- och underskott i nämndernas driftbudget 2020 överförs enligt
tabell 2 i kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 17
mars 2021 och redovisas under eget kapital.
4. Överföringar av ej utnyttjad investeringsram för nämnderna år 2020
med motsvarande tillägg till investeringsbudgeten för 2021, godkänns
enligt tabell 3 i kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat
den 17 mars 2021.
5. Måluppfyllelsen för Bra att leva och bo, God omsorg för individen,
Utbildning med hög kvalitet, Ekosystem i balans, Fler i jobb, Attraktiv
arbetsgivare och Sund ekonomi bedöms som godtagbara.

Inledning 

För att en modell med mätbara mål och bedömning av måluppfyllelse ska 
vara relevant för en årsredovisning måste det finnas aktuella siffror som 
legitimerar den bedömning som görs av måluppfyllelsen. I denna 
årsredovisning saknas på ett stort antal områden mätbara belägg för den 
måluppfyllelse som har bedömts. Dessutom har man i ett två av fallen 
bedömt måluppfyllelsen som god trots att bara hälften av delmålen 
bedöms ha en god måluppfyllelse under dessa mål. Det är svårt att se 
detta som annat än en glädjekalkyl.  

Bra att leva och bo 

Trots att endast hälften av de 10 delmålen under Bra att leva och bo 
uppskattas ha en god måluppfyllelse. Bland de mål som endast har en 
godtagbar måluppfyllelse finns viktiga delmål som Ökad trivsel och 

Bilaga 3.1



trygghet i Huddinges områden, Ökat bostadsbyggande och Förbättrad 
infrastruktur. Bland målen som har en god måluppfyllelse återfinns 
däremot de för den borgerliga minoritetskoalitionen ideologiskt viktiga 
målen Ökad valfrihet och Successivt minskat skatteuttag. Det är tydligt 
vad man från den borgerliga minoritetskoalitionens sida prioriterar att 
åstadkomma med sin politik och att det inte är välfärdssatsningar som står 
i centrum.  

Vi vill också uppmärksamma att aktuella siffror för 2020 saknas i många 
av de tabeller som ska utvärdera arbetet inom Bra att leva och bo. 
Exempelvis gör man bedömningen att måluppfyllelsen för Ökad 
delaktighet har varit god under året trots att samtliga tabeller på området 
saknar siffror för 2020.  

Tidigare har byggtakten i Huddinge kommun varit relativt hög. Vi förstår att 
det är av tekniska orsaker som man inte räknar att det 2020 färdigställts 
några bostäder inom influensområdet för Spårväg syd (i enlighet med 
Sverigeförhandlingen). Samtidigt menar vi att det är anmärkningsvärt att 
Huddinge kommun under det gångna året inte färdigställt några 
hyresrätter alls. Även för 2018 och 2019 har färre hyresrätter än 
bostadsrätter färdigställts. Vänsterpartiet vill ha ett Huddinge för alla och 
där alla har råd att bo. I den aspekten är hyresrätter en bättre lösning än 
bostadsrätter. De ökar också rörligheten på bostadsmarknaden betydligt 
mer än hyresrätter.  

En fråga som prioriteras, åtminstone i ord, från den borgerliga 
minoritetskoalitionen, är tryggheten i Huddinge. Problemet är att det är 
svårt att fastställa hur man lyckats med måluppfyllelsen gällande Ökad 
trygghet i Huddinges områden eftersom aktuella siffror saknas i 
årsredovisningen.  

Utbildning med hög kvalitet 

Till att börja med måste det konstateras att det är imponerande att inte 
kunskapsresultaten för elever i årskurs 9 har sjunkit mer än de har under 
året med hänsyn till den pågående Coronapandemin som ställt särskilda 
krav på all skolundervisning. Dock ser vi fortfarande hur i högre 
utsträckning än pojkar är behöriga såväl till yrkesinriktade 
gymnasieutbildningar som till naturvetar- och teknikprogram. Denna 
snedvridning måste få ett slut. 

Under 2020 har också eleverna i årskurs 9, särskilt pojkarna, blivit allt mer 
missnöjda med sin skola. Det är ett ganska drastiskt tapp från 72,9 
procent till 65 procent. Huddinge kommun bör göra ansträngningar för att 
ta reda på orsaken till detta anmärkningsvärda tapp.  

Fler i jobb 



Den öppna arbetslösheten i Huddinge har ökat. Från 3,3 procent 2019 till 
5,2 procent 2020. Av de öppet arbetslösa är har männen ökat från 3,2 
procent 2019 till 5,5 procent 2020. Samma siffra för kvinnor har ökat från 
3,4 procent 2010 till 4,9 procent 2020. Högst öppen arbetslöshet enligt 
årsredovisningen har Vårby där den ökat från 6,5 procent 2019 till 10,1 
procent 2020. Detta är allvarligt och har naturligtvis till stor del med den 
pågående Coronapandemin att göra. Samtidigt menar vi att det är viktigt 
att kommunen vidtar starka åtgärder för att få människor tillbaka till en 
meningsfull sysselsättning, även om vi har förståelse för att detta kommer 
bli lättare när pandemin väl är över. Vi ser också att 
ungdomsarbetslösheten stigit från 2,8 procent 2019 till 4,1 procent 2020. 

God omsorg för individen 

Under detta mål finns endast två delmål. Trots att bara ett av dessa två 
utvärderas som att måluppfyllelsen är god har man valt att från 
kommunens sida betrakta måluppfyllelsen som god. Det mål som bedöms 
ha en god måluppfyllelse, Fler upplever god hälsa, har dessutom ingen 
statistik för 2020.  

Vi ser även en ganska stor minskning i nöjdheten bland brukarna av 
äldreomsorg i kommunen. Nöjdheten totalt sett har sjunkit från 77 procent 
2019 till 70 procent 2020. Bland kvinnorna har nöjdheten sjunkit från 78 
procent till 70 procent och bland männen har den sjunkit från 74 procent 
till 70 procent. Även brukarna av hemtjänst i kommunen har blivit mindre 
nöjda även om minskningen där är mindre (82 procent 2019 jämfört med 
21 procent 2020). 

Ekosystem i balans 

Vi kan börja med att konstatera att det är positivt att andelen fordon med 
förnyelsebara drivmedel i kommunens fordonsflotta ökat till 30,5 procent, 
även om vi kan tycka att förändringstakten borde vara högre, ställa högre 
krav och ha högre mål. Detta är en fråga där Huddinge kommun har 100 
procent rådighet och då skulle en omställning kunna gå betydligt 
snabbare. Vi kan också konstatera, med viss förvåning, att 
koldioxidutsläppen från kommunens tjänsteresor sett i kilo/anställd inte 
minskat mer under 2020 trots att det varit i stort sett omöjligt att företa 
några tjänsteresor. Trots detta ligger nivån på 75 kilo/anställd. Dock 
vänder detta för första gången sedan 2017 en trend där utsläppen från 
tjänsteresor stadigt ökat.  

Det är glädjande att se att fosforhalterna i samtliga sjöar i kommunen utom 
Långsjön har minskat under året. Minskningarna är blygsamma men såväl 
i Trehörningen som Orlången, Magelungen och Dreviken har 
fosforhalterna minskat. I Dreviken med hela 11 mikrogram per liter. 

Den totala andelen ekologiska livsmedel i kommunala verksamheter har 



under 2020 minskat från 39,6 procent till 36,7 procent. Detta är en relativt 
liten avvikelse men det bör poängteras att det är en utveckling åt fel håll.  

Attraktiv arbetsgivare 

Den totala sjukfrånvaron har ökat under 2020, såväl bland kvinnor som 
bland män. Totalt har den ökat från 7,9 procent 2019 till 10,1 procent 
2020. Detta beror nog till stor del, som förvaltningen själva påpekar, på 
pandemin. Samtidigt är det naturligtvis oroande läsning. Vi kan dock 
konstatera att långtidssjukskrivningen sjunker, framförallt bland kvinnor. 
Det gläder oss eftersom vi från Vänsterpartiets sida under många år har 
lyft kvinnors långtidssjukskrivningar och generella sjukfrånvaro som ett 
problem som kommunen måste komma till rätta med.  

Sund ekonomi 

Åresredovisningen bedömer måluppfyllelsen för målet om sund ekonomi 
som god. Detta trots att den ekonomiska politik som förs i kommunen på 
ett tydligt sätt påverkar kvaliteten i kommunens verksamheter. Huddinge 
kommun finansierar satsningar genom att dubbelbeskatta hyresgästerna i 
allmännyttan. Dessutom sänks skatten och så kallade effektiviseringar 
görs som har väckt så starka reaktioner bland Huddingeborna att den 
borgerliga minoritetskoalitionen till och med ibland fått backa från sin egen 
politik, nu senast i fråga om den kommunala hemtjänsten. Man skriver 
också att det är en förbättringspotential att intensifiera arbetet med miljö- 
och klimatstrategin. Samtidigt har den borgerliga minoritetskoalitionen vid 
upprepade tillfällen röstat emot skarpa förslag i kommunfullmäktige som 
skulle hjälpa till att intensifiera detta arbete. Vidare skriver man att man 
avser fortsätta att titta på och lära sig av kommuner som kan leverera 
samma välfärd till en lägre kostnad. Det är uppenbart att 
kommunledningen har en viss fartblindhet på detta område för att kunna 
motivera sina skattesänkningar. Annars hade man inte tagit strid på det 
sätt man gjort för att spara småpengar här och där i kommunens 
verksamheter. Besparingar som i samtliga fall leder till väsentligt sämre 
eller alternativt total avsaknad av välfärd på vissa områden.  

Nujin Alacabek Britt Björneke 

Niklas Bougt 
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Ärende 3: Årsredovisning 2020 för Huddinge kommun 

Huddinge är på många sätt en bra kommun att bo och leva i. Närheten till grönområden, 

badplatser och parker är uppskattat av många kommuninvånare och besökare. Det unika 

läget med närheten till storstadens möjligheter och förortskommunens småstadskänsla och 

den biologiska mångfald som Huddinges många naturreservat bidrar till ska vi ta hand om, 

värna om och utveckla.   

Mycket gott arbete utförs i Huddinges verksamheter varje dag av engagerade medarbetare 

och chefer. Vi ser hur förvaltningarna arbetar målmedvetet med att stödja och ständigt 

förbättra verksamheten, men givet att Huddinge kommun har styrts av en moderatledd 

koalition de senaste 15 åren är det också koalitionens politik och koalitionens budget som 

ligger till grund för verksamheternas arbete. Vi hade ett eget förslag till mål och budget 2020 

som hade gett verksamheterna andra och bättre förutsättningar. 

Enligt årsredovisningen uppgick resultatet för den kommunala koncernen 2020 till 574 mnkr, 

det vill säga 270 mnkr över budgeterat resultat. Detta överskott har sedan bland annat 

använts för att sänka skatten 2021 med 10 öre vilket motsvarar cirka 27 mnkr. 

Underfinansieringen och nedskärningarna i Huddinges välfärd har pågått i flera år och har lett 

till en av de lägsta lärartätheterna i Sverige för grundskolan, stora barngrupper i förskolan, 

många timvikarier inom äldreomsorgen och stora skillnader mellan våra olika 

bostadsområden. Huddinge kommun har dessutom bland den högsta sjukfrånvaron i länet 

och har toppat listan i många år.  

Huddinge behöver en ny färdriktning. Där välfärdens resurser går till välfärden och där vi 

värnar om vår natur och vårt klimat. Tryggheten för våra äldre och för Huddinges barn och 

ungdomar börjar med tryggheten för vår personal. 

Vi ser positivt på den nya styrmodellen och den nya processen för arbetet med mål- och 

budget som implementerades 2020. Vår förhoppning är att detta nya arbetssätt ska ge 
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förvaltningarna bättre möjligheter och tydligare direktiv för att kunna driva de projekt som 

politiken beslutat om. Det är också positivt att vi har en bra dialog kring genomförandet av 

politiska möten. Vidare är det bra att vi tagit fram en ny godstrafikplan givet att både 

Stockholmregionen och Huddinge växer och att kraven på ett hållbart och välfungerande 

transportsystem därmed ökar.  

Ekonomin är jämställd och hållbar 

För oss är en hållbar ekonomi en förutsättning för dagens och framtidens välfärd och ett 

starkare samhälle. Det innebär att välfärden och tryggheten går före sänkta skatter, 

utförsäljningar och privatiseringar.  

Vi måste ta ansvar för vår och våra barns framtid, det gör vi genom att bygga ett starkt 

samhälle som ska hålla i generationer efter oss. Vi motsätter oss därför målet om ett 

successivt minskat skatteuttag, då vi ser stora behov i kommunens verksamheter. Varje 

skattekrona ska användas på bästa sätt och nämnderna ska sträva efter en effektiv 

resursanvändning. Det lägger grunden för att förstärka viktiga verksamheter och förbättra 

trygghet och villkor för personalen.  

Huddingeborna ska ha makt över sitt eget liv och möjlighet till valfrihet inom vissa 

verksamheter. För oss innebär valfrihet möjlighet att välja mellan olika inriktningar och 

möjlighet att själv bestämma över insatser i till exempel hemtjänsten, men det är inte samma 

sak som att hälften av alla tillkommande skattefinansierade verksamheter och lokaler ska 

byggas och drivas i privat regi.  

Huddinges invånare ska ha möjlighet att välja, men inte på bekostnad av att kommunen 

förlorar rådighet över sina kärnverksamheter. 

Huddinge kommun är en attraktiv arbetsgivare 

Personalen är kommunens viktigaste resurs och de gör ett viktigt arbete. De ska ha goda och 

trygga förutsättningar. Heltid ska vara en norm och deltid ska vara en möjlighet och fler ska 

erbjudas tillsvidareanställningar. Kommunen ska ställa höga och tydliga krav på arbetsvillkor – 

även i privata verksamheter som finansieras av kommunens skattemedel.  

Antal årsarbetare i kommunen är lägre år 2020 jämfört med de senaste åren. Kommunens 

totala sjukfrånvaro har ökat med anledning av pandemin. Det är den korta sjukfrånvaron som 

ökat, medan den längsta sjukfrånvaron har minskat. Detta i kombination med ett lägre utfall i 

lönerörelsen är personalkostnadsökningen på 1,2 procent lägre jämfört med de senaste åren. 

Men allt går inte att förklara genom att peka på pandemin. Sjukfrånvaron i Huddinge har de 

senaste åren varit den högsta i länet och en av de högsta i landet. Personalen inom förskolan, 



skolan och äldreomsorgen är särskilt drabbade. Arbetet för att öka frisknärvaron och minska 

sjuktalen måste därför intensifieras. För få vikarier riskerar att spä på problemen ytterligare.  

Sjukfrånvaron har dock ökat för alla nämnder utom kommunstyrelsen och bygglov- och 

tillsynsnämnden givet pandemin. Detta givet att medarbetare där i hög utsträckning har 

kunnat arbeta hemifrån. Det ger enligt oss en tydlig bild av hur pandemin och personalen 

arbetsförhållanden påverkat tjänstepersoner kontra arbetare i kommunen.  

Vi vet vidare att det främst är kvinnor – ofta utrikes födda, som arbetar inom arbetaryrken 

som har otrygga anställningar och som arbetar under ofrivillig deltid.  Socialdemokraterna 

driver därför frågan om rätten till heltid, vilket vi kommer fortsätta att göra. Rätten till heltid 

är inte bara är en arbetskvalitetsfråga utan också i allra högsta grad en jämställdhetsfråga. 

Ett växande Huddinge med fler jobb och företag 

Vi var tidigt ute under 2020 med att påpeka att extra insatser behövde göras för att 

upprätthålla och stötta Huddinges näringsliv under pandemin.  Det är bra att vi med ett brett 

politiskt samarbete har kunnat föreslå och genomföra insatser så som förenklad tillsyn och 

tillstånd, underlättande av företagens likviditet, stärkt kommunal service och information, 

rådgivning, nedkortade betaltider till leverantörer och uppskjutna årliga tillsynsavgifter - för 

att minska de negativa effekterna för näringslivet under coronapandemin.  

Det saknas dock uppgift i årsredovisningen om såväl antalet tillskapade jobb under 2020 som 

arbetsplatskvot för året. Det saknas också information om andelen nystartade företag per 

1000 invånare samt företagarnas betyg på kommunens service (NKI). 

Gällande arbetslösheten har människors möjlighet till egen försörjning påverkats i hela landet 

på grund av coronapandemin. Det oroar oss dock att skillnaden mellan ökningen av arbetslösa 

mellan 18-64 år i exempelvis Stuvsta-Snättringe och Vårby är så stora. 2019 var 

arbetslösheten i Stuvsta-Snättringe 1,5 procent och har under 2020 ökat till 2,5 – och i Vårby 

var arbetslösheten 2019 6,5 procent för att 2020 ligga på 10,1.  

I årsrapporten kan vi vidare läsa att arbetslösheten i Huddinge har ökat mer än i länet, vilket 

kan bero på att en större andel Huddingebor varit anställda i särskilt drabbade branscher 

och/eller haft osäkrare anställningsformer än genomsnittsmedborgaren i länet. 

Återstarta Huddinge med offentliga investeringar 

När Sverige och Huddinge återstartas efter krisen ska det göras genom gröna investeringar 

och mer resurser till välfärden. Vi menar att kommunen ska bedriva ett långsiktigt och 

strategiskt arbete med breda överenskommelser för att få de nödvändiga 



infrastrukturinvesteringar i väg och spår som behövs. Särskilt viktiga satsningar är Spårväg syd, 

Tvärförbindelse Södertörn och Bytesplats Flemingsberg 

Detta gäller även när vi bygger och planerar för kommunens verksamheter och dess lokaler.  

Det är positivt att Huddinge Samhällsfastigheter AB har färdigställt Glömstaskolan F-3, det är 

också bra att vi fått till ombyggnad av Tomtbergaskolan.  

Vi är dock kritiska till att kommunalt finansierade och planerade verksamheter så som det 

särskilda boende och förskoleverksamheten i kvarteret Bildhuggaren i allra sista stund, när 

byggnaderna uppförs och verksamheten planerar för att flytta in till sommaren, får ändrade 

förutsättningar till att istället bedrivas i privat regi. 

Alla elever ska nå kunskapskraven 

Vi delar inte bedömningen att grundeskolenämndens måluppfyllelse ska anses vara god. 

Vad gäller grundskolorna så har meritvärdet för eleverna i årskurs 9 ökat, detta på grund av att 

pojkarnas reslutat har blivit bättre. Detta är bra då de i regel haft sämre resultat än flickorna. 

Det är oroande att pararellt med ökande meritvärden så sjunker antalet skolelever som klarar 

kunskapskraven. Det är alltså färre elever som går ut med godkända betyg i alla ämnen, vilket 

är grundskolenämndens viktigaste mål. 

Andelen elever som uppnår behörighet till gymnasieskolans yrkesprogram minskar 2020. Det 

är andra året i rad som yrkesbehörigheten minskar samtidigt som meritvärdet ökar. Därtill har 

skillnaden mellan den skolenheten med lägst resultat och den skolenheten med högst resultat 

ökat. 

Vi vet att pandemin påverkar alla kommunens verksamheter, men vi noterar också att 

problemen i Huddinges skolor har funnits under flera år, likaså den höga sjukfrånvaron bland 

personalen. Grunskolenämnden går återigen med stort överskott samtidigt som det inte har 

tagits in tillräckligt med vikarier för att säkra upp personalbehovet. Detta resulterar i mer 

pengar i kassan för kommunen men mindre stöd för elever och personal som får springa 

dubbelt så fort.  

När det gäller kommunens förskolor så minskar andelen inskrivna barn i vissa geografiska 

områden, detta innebär med andra ord att de barnen som kanske allra mest skulle vara i behov 

av förskolan är där minst. På flera enheter är det också stora barngrupper. Det som å andra 

sidan är positivt är att förvaltningen har påbörjat ett arbete med att inkludera dessa barn i 

förskolan genom att bland annat satsa på fler öppna förskolor. Det är också tydligt att 

utbildningsnivån bland förskolepersonalen är relativt låg, cirka hälften av all personal i förskolan 



idag står utan adekvat utbildning. Vi ser dock att mycket bra arbete pågår i förskolan och vi är 

positiva till det breda samarbete som vi ofta ser i förskolenämnden.  

Huddinge ska vara en jämlik och jämställd kommun där invånarna är delaktiga i 

samhällsutvecklingen 

Det görs mycket bra inom kommunen för att skapa ökad delaktighet för Huddinges invånare. 

Det är en viktig del av demokratin som speglar kommunens uppdrag att vara till och finnas 

tillgänglig för alla medborgare. Vi ser dock att invånarnas förtroende för kommunen – även om 

det är marginellt – har sjunkit de senaste åren. Kvinnor som tidigare haft rätt högt förtroende 

för kommunen har idag ett lägre förtroende än på 4 år. Samtidigt kan vi se att mäns förtroende 

ligger kvar och dessutom har ökat en aning.  

Även i måluppfyllelsen om ökad jämlikhet kan vi se att kvinnors resultat i andelen invånare som 

under året känt sig utsatta för diskriminering, trakasseri eller mobbing ligger kvar samt har ökat 

sedan 2012. Männens resultat i samma kategori är desto lägre och har också minskat sedan 

föregående mätning. 

För att kommunen ska bli mer jämlik och utvecklas på bästa sätt måste kvinnor och män ha 

lika möjligheter och rättigheter. Detta kan te sig självklart men vi vet att extra beaktande 

exempelvis måste tas när nya promenadsträckor planeras och att tillräcklig belysning då 

måste finnas. Segregationen och ojämlikheten i kommunen måste också minska för att fler 

människor ska känna sig trygga och ha tillit till sitt bostadsområde och samhälle i stort.  

En äldreomsorg av hög kvalitet 

Coronapandemin har blottat de brister som funnits inom äldreomsorgen under en lång tid. 

Det är ett svårt bemanningsläge och många har vikariat eller deltidsanställningar och behovet 

av rätt kompetens och trygga anställningar har blivit tydliga.  

Vi kommer se en ökning av antalet äldre i Storstockholm och i Huddinge. Bara de kommande 

10 åren beräknas antalet äldre över 80 år öka med 40 procent i vår region. Huddinge måste 

därför planera för såväl fler äldreboenden som för en fungerande personalförsörjning.  

I årsredovisningen kan vi se att resultatet för måluppfyllelsen om att fler ska uppleva god vård 

och omsorg har försämrats. Andelen brukare som är nöjda med äldreboendet är signifikant 

lägre än för 2019, och följer en negativ trend sedan 2018. Främst är det kunder som bor på 

externa boenden som bidrar till det låga resultatet där andelen positiva svar var 62 procent. 

För kunder som bor på boenden drivna i kommunal regi är andelen positiva svar 74 procent. 

Huddinges resultat som helhet tillhör därför de lägsta i länet och i landet. Detta är en oroande 

utveckling. 



Utöver detta så möttes vi i november 2020 av att den styrande koalitionen lade fram ett 

förslag om att avveckla den kommunala hemtjänsten, detta trots att den kommunala 

hemtjänsten har en omfattande verksamhet i kommunens alla delar med över 700 brukare 

och cirka 160 anställda, vilket gör kommunens egen regi till den mest populära utföraren. 

Beslutet överklagades bland annat av oss socialdemokrater till förvaltningsrätten då vi ansåg 

att beslutet tagits på ett felaktigt sätt. Vi är mycket glada över att förvaltningsrätten upphävde 

nämndens beslut. Vi beklagar att den moderatledda koalitionens privatiseringsagenda gått 

före ambitioner om valfriheten och att höja kvalitén på vård- och omsorg inom den egna 

regin. 

Vår förhoppning är att vi nu kan blicka framåt och diskutera hur vi kan avskaffa minutscheman, få 

ner antalet timanställda, och skapa en större trygghet för våra äldre genom en fast 

omsorgskontakt och bättre villkor för de anställda. 

Med fler äldre i befolkningen behöver äldreomsorgen byggas ut för att möta behoven. Det 

försvårar planeringen av nya platser och att få en god organisation inom särskilt boende att 

kommunfullmäktige dessutom har tagit beslut om att häften av all tillkommande 

skattefinansierad verksamhet ska drivas i privat regi och att Lagen om valfrihetssystem (LOV) 

ska gälla inom särskilt boende.  

Konsekvenserna riskerar att bli tomma platser på vissa avdelningar inom den egna regin med 

sämre bemanning som följd och därigenom en sämre kvalitet för den äldre. Privata aktörer, 

till skillnad från kommunal verksamhet, kommer också att eftersträva ekonomiska vinster och 

vinstjakten riskerar att gå ut över kvaliteten för de äldre. 

Huddinge ska vara en trygg kommun där människor har råd med en bostad 
Det är bra att Huddinge kommun satsar på ett ökat bostadsbyggande, däremot står vi inte 

bakom den moderatledda koalitionens visioner om att prioritera äganderätter före 

hyresrätter. Jämfört med länet har Huddinge färre hyresrätter och fler äganderätter. 

Huddinge har en högre andel trångbodda hushåll än snittet i Stockholms län. Flest trångbodda 

hushåll har Flemingsberg och Vårby. Vi konstaterar att byggtakten 2020 är alltför låg. 

Att den moderatledda koalitionen prioriterar bostadsrätter i så hög grad ger resultat i 

årsredovisningen där vi kan läsa att bostadsrätterna ökade med 73% år 2018, 78% år 2019 

och 0% år 2020, motsvarande siffror för hyresrätterna är 27% år 2018, 0% år 2019 och 0% år 

2020.  

Det är idag väldigt svårt att få tag i en hyreslägenhet, vilket bland annat medför att unga inte 

kan flytta hemifrån, trångboddheten breder ut sig och äldre som vill bo mindre och sänka sina 



boendekostnader får svårt att flytta från sin villa. Kötiden i Huddinge för en hyresrätt är över 

nio år och en betydande del av hushållen saknar idag tillräcklig inkomst för att kunna flytta in i 

en nyproducerad hyresrätt. Länsstyrelsen har pekat på att det totala antalet lägenheter i länet 

med lägre hyra minskar, de varnar också för att utförsäljningar av allmännyttans bostäder leder 

till att andelen minskar. Vi socialdemokrater anser därför att kommunen inte ska sälja ut 

allmännyttans bostäder utan att vi istället måste öka byggtakten för hyresrätter.  

Ett växande civilsamhälle och ett starkt föreningsliv 

 Alla Huddingebor, oavsett bakgrund och var i kommunen man bor, ska ha möjlighet att ta del 

av ett rikt kultur- och fritidsutbud.  Konsten, kulturen, idrotten och föreningslivet bidrar till att 

skapa ett rikare samhälle att leva i. Ett starkt kultur- och föreningsliv är en förutsättning för ett 

levande och demokratiskt samhälle.  

Huddinges föreningsliv och civilsamhälle gör redan idag stora insatser för vårt gemensamma 

samhälle och invånare. Det är en kraft att ta tillvara på och värna om. Vi är därför övertygade 

att kommunen bör arbeta för ett närmare samarbete med civilsamhället, oavsett som det rör 

insatser för äldre, unga, nyanlända, eller för exempelvis idrottande eller lärande. När människor 

har trygga, inkluderande och engagerande platser att mötas på skapas en sammanhållning som 

är svår att få till på andra sätt.   

Hållbart Huddinge med ekosystem i balans 

Huddinge ska ha god vattenstatus i sjöar och vattendrag. Vi behöver därför tydliga åtgärder på 

kort och på lång sikt för att värna Huddinges sjöar, vattendrag och våtmarker så att 

miljökvalitetsnormerna kan uppnås.  Det är bra att vattenstatusen överlag inte har försämrats. 

Däremot ser vi ett behov av snabbare och bättre resultat och att vattenstatusen inte ska 

försämras i någon sjö, så som det nu gjort under 2020 bland annat i Orlången.  

Uppkomsten av dagvatten måste minimeras och det dagvatten som uppkommer ska tas om 

hand på ett sådant sätt att dess negativa påverkan minskar i enlighet med kommunens 

dagvattenstrategi. Dagvattnet bör utnyttjas som en resurs genom att synliggöra dagvattnet och 

på så sätt öka de pedagogiska, rekreativa och estetiska värdena, samt gynna den biologiska 

mångfalden. 

En rättvis omställning 

Alla Huddingebor kan bidra i klimatarbetet men för att lösa klimatkrisen måste vi agera 

gemensamt. Med smart stadsplanering och fortsatt arbete med ekosystemtjänster kan 

kommunen bidra till mer hållbara stadsmiljöer och minskade koldioxidutsläpp genom att 

underlätta för Huddingeborna, företag och verksamheter att göra klimatsmarta val. 

Det är positivt att energianvändningen i kommunens kommunala lokaler har gått ned. En viss 

del av detta bör dock gå att förklara genom coronapandemin och andelen hemmajobbare. 



Det är också positivt att andelen fordon som drivs av förnyelsebara medel har ökat och att 

koldioxidutsläppen från kommunens varutransporter har minskat.  

Antalet cyklister i förhållande till invånarantalet har ökat sedan föregående mätning från 17 

till 24 cyklister/1000 invånare. Troligtvis har coronapandemin även påverkat cyklingen under 

mätperioden. 

För Socialdemokraterna 

Sara Heelge Vikmång  



Protokollsanteckning 

Fördelning av medel 2021 för ökad trygghet och trivsel 

Sverigedemokraterna ställer sig positiva till att kommunen satsar större medel för ökad 
trygghet och trivsel i Huddinge. Vi har sedan vårt inträde i kommunfullmäktige år efter år 
lagt budgetförslag med högre anslag till trygghetssatsningar samt föreslagit liknande 
konkreta åtgärder som de som nu införs. 

Den skenande brottsligheten är bortom alla gränser för vad ett samhälle ska tolerera. 
Skjutningar, barnrån och gängkriminalitet är bara exempel på företeelser som numera är en 
del av vardagen i Huddinge. För att stävja detta har vi bland annat föreslagit utökad 
kameraövervakning, utökad grannsamverkan och tiggeriförbud. Vi välkomnar nu att 
koalitionen är villiga att satsa mer på liknande åtgärder. 

Sverigedemokraterna 
Mats Arkhem  

PROTOKOLLSANTECKNING 
2021-03-31 
Kommunstyrelsen 
Ärende 5 
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Huddinge kommun 

Kommunstyrelsen 

2021-03-31 

PROTOKOLLSANTECKNING 

Ärende 6:  Fördelning av medel 2021 för ökad trygghet och 
trivsel 

Huddinge är i många avseenden en trygg och säker kommun att bo, leva och verka i. Flera bra 
rutiner och strukturer finns också på plats för att öka tryggheten. Bland dem kan nämnas en 
god samverkan med lokalpolisen, medborgardialoger i de olika kommundelarna, kamera- och 
väktarbevakning, och sommarjobbssatsningen Unga för orten. Samtidigt finns det flera 
anledningar till att det brottsförebyggande och trygghetsskapande arbetet i Huddinge 
behöver intensifieras.  

Det kanske mest påtagliga skälet är att det idag finns tre tungt kriminella nätverk etablerade i 
Huddinge: i Flemingsberg, Länna och Vårby. Konsekvenserna av detta är allvarliga.  

De senaste åren har Huddinge drabbats av ett flertal skjutningar och våldsdåd med 
sprängmedel inblandade. Det har skett både i de områden där de kriminella nätverken har sin 
bas såväl som i andra delar av Huddinge. Ofta har narkotikahandeln – och de ekonomiska 
skulder och rivalitet mellan olika gäng som följer därav – varit skälet till de våldsamma och 

ibland dödliga uppgörelserna.  

Arbetet för att bekämpa brottslighet och öka tryggheten är därför viktigt och behöver 
bedrivas brett. Det inkluderar satsningar på såväl polisen som på rättsväsendet. Men inte 
minst handlar det om det förebyggande arbetet där kommunen utgör en nyckelaktör.  

Samtidigt har Huddinge sedan länge saknat finansiering för brottsförebyggande och 
trygghetsskapande åtgärder. Avsaknaden av detta försvårar och i vissa fall motverkar den 
kommunala brottspreventionen men underlättar för kriminella strukturer. 

Till de förslag som lämnades in till kommunfullmäktige för 2021 års mål och budget fanns det 
både i den moderatledda koalitionens budgetunderlag som i Socialdemokraternas förslag till 
budgetspecifika satsningar på ökad trygghet och trivsel motsvarande totalt 10 mnkr vardera. 
Det finns alltså bred politisk samsyn kring att insatser för ökad trygghet och trivsel i 
kommunen behövs.  

Det som framför allt skiljde de olika förslagen åt var varifrån dessa medel, motsvarande 10 
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mnkr, skulle tas. Den moderatledda koalitionen finansierade sitt förslag genom att göra ett 
vinstuttag från kommunens bostadsbolag Huge Bostäder. Det är vi socialdemokrater kritiska 
till.  

Huge Bostäder ska givetvis ta ett ansvar för att deras bostäder, lokaler och områdena de 
ligger i ska vara trygga och trivsamma. Men det är inte rimligt att det ska vara Huge Bostäders 
hyresgäster som bekostar investeringar i ökad trygghet och brottsförebyggande åtgärder 
runtom i kommunen. Vi menar att Huddinge kommun istället behöver prioritera att finansiera 
ett långsiktigt trygghetsskapande arbete. I vårt budgetförslag avsatte vi därför 10 mnkr till att 
inrätta en trygghetsfond.  

Syftet med att inrätta en trygghetsfond är att möjliggöra permanent finansiering för 
Huddinges brottsförebyggande arbete och därigenom stärka arbetet mot kriminalitet. Det 
sker genom att kommunen varje år avsätter medel för brottsförebyggande och 
trygghetsskapande insatser och åtgärder som kommunens nämnder och bolag kan ansöka 
om. En trygghetsfond skulle kunna fördela resurser till både social brottsprevention i form av 
exempelvis nattvandring, trygghetsvärdar och fritidsaktiviteter, och situationell 
brottsprevention som trygghetskameror, belysning, kapa buskage och tryggheten i den 
offentliga miljön. 

En trygghetsfond ska inte ses som svaret på alla de utmaningar kopplat till otrygghet och 
brottslighet som Huddinge står inför. För att bygga en långsiktigt trygg kommun behöver även 
flera andra åtgärder vidtas. Det handlar framför allt om att vi ska ha en skola där alla elever 
klarar kunskapskraven och att Huddinges unga ska erbjudas en meningsfull fritid och ett rikt 
föreningsliv. Det minskar riskerna för att hamna snett och i värsta fall dras in i kriminalitet. En 

trygghetsfond skulle utgöra ett viktigt komplement till det här arbetet och möjliggöra fler 
aktiva insatser för ökad trivsel och att förebygga brott.  

För Socialdemokraterna 

Sara Heelge Vikmång  



huddinge..se

Huddinge kommun 
Kommunstyrelsen 
2021-03-31 

Protokollsanteckning 

Ärende 5: Fördelning av medel 2021 för ökad trygghet och trivsel 

Den borgerliga minoritetskoalitionen hävdar ständigt att trygghet är en av de viktigaste 
frågorna och att det är något man måste satsa på. Trots detta har man under de 
senaste åren sagt nej till såväl motioner från Vänsterpartiet som medborgarförslag för 
att öka tryggheten kvällstid genom exempelvis bättre belysning och feministisk 
stadsplanering.  

I Vänsterpartiets förslag till budget avsatte vi 7 miljoner kronor, utöver den borgerliga 
minoritetskoalitionens förslag, för trygghetsskapande åtgärder. Vi avsatte 5 miljoner till 
detta i en social investeringsfond och 2 miljoner kronor för feministisk stadsplanering. 
Feministisk stadsplanering handlar bland annat om att få bättre belysning på mörka 
platser, färre tunnlar och viadukter, mindre kuperad terräng och fler bostäder i markplan. 
På så sätt vill vi öka trygghetskänslan för framförallt unga kvinnor i Huddinge.  

I detta ärende har den borgerliga minoritetskoalitionen valt att använda pengar som, om 
man vill se det krasst, inte är deras, för att öka tryggheten i kommunen. Det handlar om 
en ”värdeöverföring” från det kommunala bostadsbolaget Huge Bostäder AB till 
kommunen för bostadssociala ändamål. Vänsterpartiet menar att Huge Bostäder AB:s 
vinst ska återinvesteras i bolaget för att gå till att bygga fler billiga hyresrätter och att 
rusta upp det befintliga bostadsbeståndet.  

De boende i Huge Bostäder AB:s bestånd betalar redan kommunalskatt till Huddinge 
kommun. Denna kommunalskatt ska bland annat gå till trygghetsskapande åtgärder. 
Det är inte rimligt att på detta sätt använda de allmännyttiga hyresgästernas hyror till 
ändamål som kommunalskatten borde vara till för.  

En del av pengarna för trygghetsskapande åtgärder föreslås också gå till så kallade 
trygghetskameror. Vad det egentligen handlar om är klassiska övervakningskameror 
och vi menar därför att det är rimligare att använda det begreppet. Vidare ser vi det som 
oroande att det saknas tydliga anvisningar gällande var dessa övervakningskameror 
ska sättas upp och vilka kriterier ett område måste uppfylla för att kameraövervakas. Vi 
menar att det i regel är bättre med förebyggande insatser och att Huddinges ungdomar 
som riskerar att hamna snett får en meningsfull fritid som alternativ till brottslighet. I 
dagsläget skulle man kunna ställa sig frågan om det är rimligt att Flemingsbergs 
ungdomar ska kameraövervakas när de umgås på gator och torg när det är kommunen 
som misslyckats med att ge dem tillbaka en fritidsgård att hänga på.  
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Med anledning av det ovan anförda avstår Vänsterpartiet från att delta i beslutet. 

Nujin Alacabek Britt Björneke 

Niklas Bougt 



Huddinge kommun 

Kommunstyrelsen 

2021-03-31 

PROTOKOLLSANTECKNING 

Ärende 6: Avstämningsärende nämndernas verksamhetsplaner för 
2021   

Vi socialdemokrater är imponerade över nämndernas snabba arbete med att ta fram nya 

verksamhetsplaner givet att vi under 2020 implementerade en ny styrmodell och en ny process för 

mål- och budget. Förvaltningen har i det här ärendet granskat nämndernas verksamhetsplaner och hur 

pass väl nämnderna förhållit sig till målstrukturer och om anvisningarna har följts. Vi noterar 

förvaltningens synpunkter och ser fram mot hur nämnderna och kommunstyrelsen kan samarbeta för 

att utveckla och förbättra arbetet med Mål- och budget med tillhörande process. 

Nämndernas verksamhetsplaner utgår dock från det beslut om Mål-och budget och indikatorer till 

detta för 2021 som kommunfullmäktige beslutade om den 2 november 2020. Socialdemokraterna 

hade vid det tillfället ett annat förslag på mål och ekonomiska prioriteringar för Huddinge än den 

moderatledda koalitionen. Mot den bakgrunden väljer vi att inte delta i beslutet på punkt 1 i 

avstämningsärendet.  

I vårt förslag till mål och budget valde vi att prioritera framför allt skolan men också välfärden i stort. Vi 

anser att välfärdens resurser ska gå till välfärden, framför allt nu när vi befinner oss mitt i vår tids 

största pandemi som utgjort ett hot mot både vår hälsa, vår ekonomi och våra liv. Sammanlagt 

handlade vårt budgetförslag om satsningar på totalt 59 miljoner kronor på förskolan och skolan, 10 

miljoner kronor på sommarjobb för unga och andra förebyggande insatser inom välfärdens 

verksamheter samt 10 miljoner kronor till en trygghetsfond. Därutöver planerade vi för 51 miljoner 

kronor till äldreomsorgen med hjälp av regeringens särskilda satsning.  

I vårt budgetförslag motsatte vi oss också den moderatledda koalitionens skattesänkning motsvarande 

27 mnkr. Vi menar att de pengarna hade gjort sig bättre i skolan för att exempelvis  

finansiera 42 extra lärare än att Huddingeborna skulle få en skattesänkning på 10 öre. 

Givet att vi befinner oss mitt i en pandemi som har påverkat kommunen, vår personal och våra 
invånare är det enligt oss viktigare än någonsin att ge verksamheterna de bästa ekonomiska 
förutsättningarna för att de ska lyckas med sitt arbete.  

För Socialdemokraterna 

Sara Heelge Vikmång  
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Huddinge kommun 
Kommunstyrelsen 
2021-03-31 

Protokollsanteckning 

Ärende 6: Avstämningsärende nämndernas verksamhetsplaner för 

2021 

Vänsterpartiet lade ett annat förslag till budget för verksamhetsåret. Om 
kommunfullmäktige valt att bifalla vårt budgetförslag skulle verksamheten i kommunen 
se annorlunda ut. De till ”effektiviseringar” maskerade nedskärningarna och 
besparingarna skulle inte behöva genomföras och mer resurser skulle komma välfärden 
till del. Vi tycker också att det är tråkigt att samhällsbyggnadsprojektet Entré Skogås inte 
blir av och hade sett fram emot att en utveckling i den östra kommundelen sker. Detta 
tror jag att både vi och många Skogsbor ser fram emot och menar att det är viktigt att 
den östa kommundelen inte släpar efter när det gäller upprustning och utveckling av 
utemiljön. Eftersom vi inte delar den borgerliga minoritetskoalitionens politik avser vi 
heller inte delta i beslutet om fastställande av nämndernas respektive 
verksamhetsplaner för 2021. 

Nujin Alacabek Britt Björneke 

Niklas Bougt 
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Huddinge kommun 
Kommunstyrelsen 
2021-03-31 

Protokollsanteckning 

Ärende 7: Verksamhetsberättelse 2020 för kommunstyrelsen 

Vänsterpartiet lade ett annat förslag till budget för verksamhetsåret. Om 
kommunfullmäktige valt att bifalla vårt budgetförslag skulle verksamheten i kommunen 
se annorlunda ut. De till ”effektiviseringar” maskerade nedskärningarna och 
besparingarna skulle inte behöva genomföras och mer resurser skulle komma välfärden 
till del. Vi hade även satsningar som inte finns i den borgerliga koalitionens budget 
såsom bland annat tillskott för att öka valdeltagandet i de kommundelar där det är lågt 
(Flemingsberg, Vårby, Skogås) och satt ett arbete ska inledas för att minska 
sjukskrivningarna i kommunen samt utreda skillnaderna mellan mäns och kvinnors 
sjuktal, men gjorde även uppräkningar för löne-och prisökningar med 2%. Eftersom vi 
inte delar den borgerliga minoritetskoalitionens politik avser vi heller inte delta i beslutet 
om verksamhetsberättelsen för kommunstyrelsen för verksamhetsåret 2020. 

Nujin Alacabek Britt Björneke 

Niklas Bougt 
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Kommunstyrelsen 2020-01-29 

Protokollsanteckning ärende 7, Verksamhetsberättelse 2020 för kommunstyrelsen 

Drevvikenpartiet har initierat och under många år jobbat för en utveckling kring 

avfarten från väg 73 vid Skogås. Detta projekt, som har kommit att kallas Entré 

Skogås, föreslås nu avbrytas med hänvisning till risk för betydande ekonomiskt 

underskott. 

Vi har följt de utredningar som gjorts under planarbetet och som har visat på problem 

med att hantera kraftledningen, samt dagvatten och skyfall. Det är mycket tråkigt att 

dessa problem inte har kunnat lösas. 

Behovet av utveckling av platsen kvarstår liksom att göra den inbjudande och trevlig. 

Vi är därför glada åt att förvaltningen avser att göra en särskild utredning av området 

för att titta på möjligheter att bygga bostäder, öka tryggheten på platsen och skapa 

förutsättningar för framtida exploatering.  

Detta arbete måste starta omgående och får inte försenas med hänvisning till 

kommande utvecklingsplan. Frågan om en snygg, välkomnande Entré Skogås har 

redan tagit alldeles för lång tid.  

De odlingslotter som ianspråktagits för projektet kan nu lämnas åter till Beatebergs 

jordlottsförening. 

För Drevvikenpartiet 

Ingalill Söderberg 

______________________ 

Drevvikenpartiet 

Tornslingan 15 

142 61 Trångsund 
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Huddinge kommun 

Kommunstyrelsen 

2021-03-31 

PROTOKOLLSANTECKNING 

Ärende 7: Verksamhetsberättelse 2020 för kommunstyrelsen 

Verksamhetsberättelsen utgår från det beslut om mål och budget som fattades av 

kommunfullmäktige i november. Vi hade då andra förslag som om de hade gått igenom hade 

gett kommunen bättre förutsättningar för sitt arbete.  

Huddinge är på många sätt en bra kommun att bo och leva i. Samtidigt präglas kommunen av 

fortsatt ojämlikhet och stora utmaningar. Ett av de områden som vi socialdemokrater ser 

klara förbättringsmöjligheter i är bland annat bostadsbyggandet och HR-frågorna som 

kommunstyrelsen har ansvar för. 

En av de större händelserna bortsett från coronapandemin som självklart påverkat hela 

kommunen, dess medarbetare och invånare, är de stora byggnadsprojekt som antagits för 

Vårby Udde och Flemingsbergsdalen som kommer generera ca 7000 nya bostäder.  

Vi socialdemokrater vill se ett blandat bostadsbyggande i kommunens alla områden – men vi 

ser ett behov av ett ökat antal hyresrätter.  

Mot bakgrund av detta beklagar vi att antalet nybyggda bostadsrätter kontra hyresrätter skiljer 

sig åt avsevärt då vi år efter år ser hur man prioriterar för bostadsrätter i mycket högre grad än 

hyresrätter. Vi noterar också att byggnadstakten är låg. Även i byggnadsprojekten Vårby Udde 

och Flemingsbergsdalen har vi poängterat vikten av att det vid så stora byggnadsprojekt 

kommer ett ansvar för vilket samhälle vi vill ha och vilka som ska kunna tänkas bo i den nya 

stadsdelen. Därför har Socialdemokraterna under hela processen poängterat att det också 

behöver byggas för rimliga boendekostnader och att det skall finnas en möjlighet att hyra sitt 

boende. Vi har också lyft vikten av att ha goda boendemiljöer som är skyddade mot partiklar, 

buller och som har tillgång till solljus och som knyter an till de höga naturvärden som finns i 

närområdet. 
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Kommunen har tillgång till flera goda verktyg för att vända utvecklingen så som att: styra 

planering och utveckling av de olika geografiska områdena, eget markinnehav, möjlighet att 

strategiskt köpa mark och inte minst ägandet av Huge Bostäder AB som är kommunens 

allmännyttiga bostadsföretag. Klimatpåverkan inom bostadsbyggandet måste minska och här 

har kommunstyrelsen ett viktigt ansvar. 

Huddinge kommun ska vara en attraktiv arbetsgivare och då behöver personalen få bättre 

arbetsvillkor, fler arbetskamrater och rätt till att arbeta heltid.  

Antal årsarbetare i kommunen är lägre år 2020 jämfört med de senaste åren. Kommunens 

totala sjukfrånvaro har ökat med anledning av pandemin. Men precis allt går inte att förklara 

genom att peka på pandemin. Sjukfrånvaron i Huddinge har de senaste åren varit den högsta i 

länet och en av de högsta i landet. Personalen inom förskolan, skolan och äldreomsorgen är 

särskilt drabbade. Arbetet för att öka frisknärvaron och minska sjuktalen måste därför 

intensifieras. Kommunen kan inte göra som dem gjort i grundskolan där man sparat in på 

vikarier för att uppnå ett godare resultat – det kommer påverka personalen och framförallt 

barnen. 

Sjukfrånvaron har ökat för alla nämnder i år förutom kommunstyrelsen och bygglov- och 

tillsynsnämnden med anledning av pandemin. Detta givet att medarbetare där i högre 

utsträckning har kunnat arbeta hemifrån. Det ger enligt oss en tydlig bild av hur pandemin 

och personalen arbetsförhållanden påverkat tjänstemän kontra arbetare i kommunen.  

Vi vet vidare att det främst är kvinnor – ofta utrikes födda, som arbetar inom arbetaryrken 

som har otrygga anställningar och som arbetar under ofrivillig deltid.  Socialdemokraterna 

driver därför frågan om rätten till heltid, vilket vi kommer fortsätta att göra. Rätten till heltid 

är inte bara är en arbetskvalitetsfråga – utan också i allra högsta grad en jämställdhetsfråga. 

För Socialdemokraterna 

Sara Heelge Vikmång  
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Kommunstyrelsen 
2021-03-31 

Protokollsanteckning 

Ärende 8: Granskning av budgetprocessen

Den nya budgetprocessen är tänkt att vara mer lättöverskådlig och på ett tydligare sätt 
redovisa kommunens ekonomi. Kommunens revisorer har granskat den nya processen 
med hjälp av KPMG. Revisorerna menar att det förekommer brister i dialogen mellan 
budgetprocessens parter som orsakar stopp i processen. Interna faktorer beaktas inte i 
tillräckligt stor utsträckning.  

Vänsterpartiet menar att det är av största vikta att kommunen tar åt sig av den kritik som 
revisorerna och KPMG riktar mot budgetprocessen. Det är viktigt att i denna process 
försöka få alla delar av kommunens verksamheter integrerade och få dem att få ökad 
förståelse för varandras verklighet och omständigheter. För detta krävs i första hand ett 
gemensamt språk där man uttrycker sina behov i samma termer. 

Nujin Alacabek Britt Björneke 

Niklas Bougt 
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Huddinge kommun
Kommunstyrelsen
2021-03-31

Förslag

Ärende 18. Antagande av regler för arbeten som berör offentlig plats i Huddinge

kommun samt revidering av taxa för ansökan om tillfällig trafikanordning och

schakttillstånd – HKF 3300

Miljöpartiets förslag till beslut

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige
Förslag till regler för arbeten som berör offentlig plats i Huddinge kommun godkänns i
enlighet med bilaga 1 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 24
februari 2021, med tillägg av Miljöpartiets förslag till ändringar 1, 2 och 3:

1. I HKF 3300 under Vite, ändras inledningen på andra stycket från
Om kommunen finner underlåtenhet eller felaktighet som uppenbart kan betraktas
som trafikfarlig kan kommunen debitera vite utan föregående tidsfrist.
till
Om kommunen finner underlåtenhet eller felaktighet som berör oskyddade trafikanter
eller uppenbart kan betraktas som trafikfarlig kan kommunen debitera vite utan
föregående tidsfrist.

2. I HKF 3300, avsnitt anmärkning och vite, tabell skyltning/utmärkning sista punkten
ändras från
När informationsskylt om ledningsägare eller byggherre saknas.
till
När informationsskylt om ledningsägare eller byggherre saknas, eller är felaktig.

3. I HKF 3300, avsnitt anmärkning och vite, tabell Trafikantframkomlighet/Störning,
under punkten
Om fordon eller maskiner som används för arbetet, där det klart framgår av
TA-planen att dessa skall rymmas innanför den fysiska avstängningen, istället vistas i
trafikzonen, kan kommunens handläggare stoppa arbetet, även vite kan utkrävas.
läggs följande punkt till
Om fordon och maskiner enligt punkten ovan berör gång- och/eller cykelbanor/vägar,
alternativt berör körbana inom 100m från en skola där separat gång- och cykelbana
saknas: 16 000 kr.
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Bakgrund
Efter många år av otydlighet kring ansvaret för bland annat trafikanordningsplaner
(TA-planer) börjar vi äntligen se en positiv utveckling på området. Vi har vid flera tillfällen i
dåvarande Natur- och Byggnadsnämnden, nuvarande Klimat- och stadsmiljönämnden samt i
Kommunstyrelsen och även i Kommunfullmäktige väckt frågorna. Våra frågor har tyvärr ofta
resulterat i att diskussionerna fastnat i formalia-frågor om var ansvaret egentligen ligger. Vi
ser därför väldigt positivt på att det i och med budgeten för 2021 och det här ärendet blir
tydligt. Klimat- och stadsmiljönämnden har nu det tydliga ansvaret och förvaltningen har tagit
sig an att börja få ordning på våra styrdokument. Styrdokument antas av Kommunfullmäktige
för att tydliggöra att de gäller hela kommunens verksamhet. Det gör att otydligheten i ansvar
mellan kommunstyrelsen, som agerar trafiknämnd, och klimat- och stadsmiljönämnden
försvinner.

Det regelverk som finns är i grunden mycket bra och innehåller tydliga skrivningar som gör
att säkerhet och framkomlighet garanteras i den mån det är möjligt utifrån arbetets
förutsättningar. Ett exempel är att ledningar “skall anordnas så att ledningen inte utför något
hinder eller fara för någon trafikantgrupp.” Detta medför att ledningar inte kan läggas på
gång- och cykel-ytor utan måste hängas upp i luften eller dras i rör under ytan.

Tyvärr ser det inte lika positivt ut ute i verkligheten vid de arbetsplatser som finns i
kommunen. Vi har under flera år gjort stickprov genom att begära ut beviljade TA-planer och
sedan jämfört med den faktiska situationen vid egna platsbesök. Vår slutsats därifrån är att
TA-planerna i de flesta fall är bra och korrekta, men att följsamheten hos entreprenörer är
låg. Vi ser tyvärr att entreprenörer ofta har ett bilcentriskt perspektiv och i första hand är
noga med att följa reglerna där det påverkar biltrafiken. Gång- och cykeltrafik behandlas
däremot ofta nonchalant. Detta står i direkt strid mot kommunens beslutade trafikstrategi att
gång- cykel- och kollektivtrafik ska prioriteras.

Vi ser fram emot resultatet av det arbete som klimat- och stadsmiljönämnden initierat för
innevarande år. Men för att förbättra situationen redan nu lägger vi redan nu ett antal
ändringsförslag som följer strukturen på nuvarande regelverk.
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Motivering förslag 1
För att förstärka att gång- och cykeltrafik är prioriterade och att deras säkerhet och
framkomlighet alltid ska värnas vid arbeten vill vi stärka tjänstemännens möjligheter att
debitera vite när oskyddade trafikanter berörs. Det är fortfarande upp till tjänstemännen att
avgöra om vite ska debiteras direkt eller om det ska ges en tidsfrist. Men genom denna
ändring ger vi tjänstemännen ytterligare en möjlighet till påtryckningar där de anser att det
behövs.
Behovet av detta bekräftas av att förvaltningsdirektören för MBF säger att det ofta sker
rättelser vid tillsyn. Det betyder att om tillsyn inte sker finns det ofta brister. Om vite bara
debiteras efter att entreprenören först fått en chans att rätta sig så finns det inget ekonomiskt
incitament att göra rätt från början. Med pressade upphandlingar så tvingas entreprenörer
tyvärr att jobba enligt “minsta motståndets lag”. En entreprenör som har en högre och
därmed dyrare ambitionsnivå kommer att ha svårt att vinna upphandlingen.
Genom att vite kan debiteras direkt vid brister, utan föregående varning, så införs ett
incitament för entreprenörer att göra rätt från början. Det kommer att belöna de
ansvarstagande entreprenörer som vill göra rätt.

Motivering förslag 2
Bakgrunden till detta är att vi gjort stickprov genom att ringa angivet telefonnummer. Vi har
då mötts av nummer som är avstängda och inte längre giltiga, eller av en förvånad telefonist
som helt saknar kunskap om arbetet och inte heller kan koppla till någon som känner till
ärendet.

Motivering förslag 3
Bakgrunden till detta förslag är att riskerna är mycket högre för oskyddade trafikanter än för
bilister. En olycka i stadstrafik för bilister innebär sällan annat än materiella skador och
lindriga personskador. För oskyddade trafikanter finns risk för allvarliga eller till och med
dödliga skador , .1 2

Vi har vid våra stickprov upplevt återkommande problem där entreprenörer brister i hänsyn
till oskyddade trafikanter genom att t.ex. parkera på och blockerar gång- och cykelvägar i
anslutning till arbetsplatsen. Vi ser även att det är särskilt viktigt att de ytor som används för
barn som går eller cyklar till skolan värnas. Vid flera av kommunens skolor används lugna
lågtrafikerade gator som viktiga anslutningsstråk till skolor och de saknar då ofta separat
gång och/eller cykelbana.

2 Cykelexperten Krister Isaksson i Expressen:
https://www.expressen.se/debatt/cyklister-ar-de-mest-utsatta-vid-vagarbeten/

1 Forskningsrapport från VTI m.fl.: Vägarbeten på cykelvägar: kunskapssammanställning och
problembeskrivning, http://urn.kb.se/resolve?urn=urn:nbn:se:vti:diva-7455
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Förutom de konkreta förslag till ändringar som vi skrivit ovan finns det ytterligare några
områden som vi vill skicka med till det fortsatta arbetet.

● I anslutning till arbetet och informationstavlor bör gällande TA-plan vara anslagen.
Genom att tydligt anslå hur TA-planen är utformad säkerställs dels att personalen på
plats faktiskt har tagit del av TA-planen, dels att det blir tydligt för allmänheten hur det
borde se ut. Med information om hur avvikelser ska anmälas bör det ge goda
möjligheter att få tips när TA-planer inte följs och behov av tillsyn föreligger.

● Samtliga arbeten på väg och tillhörande TA-planer ska även finnas tillgängliga digitalt
på kommunens karta.

● Upprepade förseelser bör leda till stegvis höjda viten. Det finns vissa entreprenörer
som genomför många arbeten inom kommunen och som satt i system att nonchalera
kraven. Ett vite som trappas upp gynnar seriösa entreprenörer som vill sköta sig och
gör det dyrt för dem som satt i system att inte följa regelverket för att tjäna pengar.

● Kravet på dokumentation för att döma ut viten bör ses över. I England har polisen
framgångsrikt satt upp rutiner där filmbevis från cyklister räcker för att döma ut böter
och återkalla körkort . Detta kommer till stor del åt “ögontjänare” som uppför sig när3

polis finns på plats men inte annars - plötsligt är alla cyklister potentiella “poliser” då
de kan ha en kamera och dokumentera situationer. Liknande möjligheter bör utredas
här, att tydliga bild- eller filmbevis inskickade av allmänheten ska kunna räcka för att
kommunala tjänstepersoner ska kunna debitera vite när TA-planer inte följs.

● Det bör införas tydligare skrivningar om skyldigheter för all personal vid arbeten att
uppträda korrekt mot allmänheten och kunna ge korrekta hänvisningar för färd förbi
arbetsplatser. Undertecknad har t.ex. blivit uppmanad av personal vid en arbetsplats
att lyfta en cykel, inklusive barn i barnstol, över kantstenar och genom en rabatt. Det
bör även kopplas vite till denna punkt. I kombination med ovanstående - att filmbevis
räcker för utfärdande av vite bör det ha en starkt avskräckande mot dåligt uppförande
hos personal vid arbeten.

Vi vill slutligen återigen betona att vi ser det som mycket positivt att arbetet med TA-planer
nu tas på allvar. För att få en omställning av lokala transporter till gång och cykel krävs att
det är tryggt och framkomligt, speciellt för barns skolvägar.

För Miljöpartiet de gröna

Anders Lönroth Anders Abel

3 https://road.cc/content/news/261826-west-midlands-helmet-cam-cyclist-shops-325-drivers-year
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Huddinge kommun 

Kommunstyrelsen 

2021-03-31 

RESERVATION 

Ärende 19: Öka säkerheten på Trångsunds skolvägar motion 
väckt av Sara Heelge Vikmång (S), Rasmus Lenefors (S) och 
Eeva Laine (S)   

Vi reserverar oss mot beslutet till förmån för vårt eget förslag om att bifalla motionen. 

Bakgrund 
Alla barns skolvägar ska vara trygga och säkra. Att Huddinges skolelever kan ta sig 
självständigt till och från skolan är positivt både för deras hälsa och utveckling såväl som för 
miljö och klimat. Därför är det bra att Huddinge kommun inom ramen för arbetet med säkra 
skolvägar verkar för att få fler barn ska gå och cykla till skolan.  

Det finns dock skolvägar i Huddinge där mer behöver göras för att de ska vara säkra och 
präglas av trygghet. En av dem är vägarna till Trångsundsskolan. I vår motion har vi pekat på 
problem med trafiksituationen på Tornslingan utanför skolan, cirkulationsplatsen framför 
skolan, och att barnens skolgård är i direkt anslutning till just cirkulationsplatsen.  

Vi delar uppfattningen att enkelriktning av Tornslingan har haft en positiv effekt på 
trafiksituationen och att det förefaller motiverat att permanenta förändringen. Flera andra 
problem kvarstår dock. 

Bilar stannar fortfarande mitt i vägen och släpper av barnen med varningsblinkers igång, vilket 
upplevs som problematiskt av boende i området. Därtill ställer sig bilar tillfälligt i vägen för 
boendes garage. 

Som tjänsteutlåtandet nämner kör föräldrar även in och ställer sig vid bommen och backar 
sedan ut och vänder. Detta sker både vid lugnare tider såväl som i rusningstrafik.  

Gällande staketet vid cirkulationsplatsen är det lågt och har mellanrum så t.ex. bollar kan 
fortfarande lätt ta sig ut från skolgården. Det är bra för säkerheten att det inte längre kommer 
personbilar till cirkulationsplatsen, men då andra fordon fortfarande gör det är problematiken 
kanske ändå inte helt löst.  
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Det är också värt att nämna att större delen av villaområdet i Trångsund och Stortorp idag 
saknar trottoarer, trots många delar med svåra passager och dålig sikt. Det är ett starkt 
bidragande skäl till att så många föräldrar skjutsar sina barn med bil. Kommunen borde därför 
även se över om det går att skapa säkra stråk genom villaområdena där barnen kan 
promenera säkert till och från skolan.  

Våra barns säkerhet och den dagliga trafiksituationen för de boende i området kring 
Trångsundsskolan är viktiga frågor. Givet de utmaningar som kvarstår anser vi att motionens 
förslag om att ge kommunstyrelsen i uppdrag att ta fram en plan för hur säkerheten på 
skolvägarna till Trångsundsskolan kan öka fortsatt är befogat. 

För Socialdemokraterna 

Sara Heelge Vikmång  



huddinge..se

Huddinge kommun 
Kommunstyrelsen 
2021-03-31 

Reservation 

Ärende 19: Öka säkerheten på Trångsunds skolvägar – motion väckt 

av Sara Heelge Vikmång (S), Rasmus Lenefors (S) och Eeva Laine (S) 

Det ska vara en självklarhet i Huddinge att våra barn har säkra skolvägar oavsett om de 
går till fots, cyklar eller får skjuts av en förälder till skolan. I denna motion lyfts skolvägen 
för barnen på Trångsundsskolan upp som en osäker skolväg. Vänsterpartiet delar den 
synen som motionen ger uttryck för, samtidigt som vi välkomnar att Trångsundsskolan 
ingår i projektet för säkra skolvägar. Därför reserverar vi oss mot det beslut som 
fattades på dagens sammanträde. 

Nujin Alacabek Britt Björneke 

Niklas Bougt 
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Huddinge kommun 

Kommunstyrelsen 

2021-03-31 

FÖRSLAG 

Ärende 20: Markanvisning av delar av fastighet Visättra 1:1, 
inom Flemingsbergsdalen (Stadscentrum och 
Centralmarken) inom kommundelen Flemingsberg 

Förslag till beslut 

Ärendet i sin helhet återremitteras i syfte att: 

• Omförhandla markanvisningsavtalet mellan Huddinge kommun och Fabege AB (publ),
avseende del av fastigheten Visättra 1:1 för projektet Stadscentrum samt
markanvisningsavtal mellan Huddinge kommun och Fabege AB (publ), avseende del av
fastigheten Visättra 1:1 för projektet Centralmarken avseende upplåtelseformer.
Inriktningen ska vara att blandade upplåtelseformer ska eftersträvas där också
hyresrätter ska innefattas.

Bakgrund  

Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och Miljöpartiet vill att ärendet ska återremitteras i syfte 

att omförhandla markanvisningsavtalen i syfte att få till stånd blandade upplåtelseformer där 

också hyresrätter innefattas. Avtalen kommer att ha betydelse för utvecklingen i 

Flemingsberg under lång tid och då anser vi att utgångspunkten bör vara de mål för 

kommunens fysiska utveckling som det finns en bredare samsyn kring och inte mål i en 

enstaka budget från en minoritet i kommunfullmäktige. De nya samhällsbyggnadsmålen som 

kommunfullmäktige antagit inom ramen för en revidering av översiktsplanen innefattar målet 

om ett Huddinge som håller ihop. Där beskrivs att vi ska skapa förutsättningar för jämlika 

livsvillkor, god hälsa och trygghet i alla områden. En blandning av bostäder gör att människor 

kan bo här i alla skeden av livet.  

I Flemingsberg finns bostadsrätter och hyresrätter i såväl Grantorp som Visättra. Den totala 

andelen hyresrätter i Stockholm och i Huddinge är dock fortsatt för låg. Kötiden i Huddinge 

för en hyresrätt är över nio år. Länsstyrelsen har pekat på att det totala antalet lägenheter i 
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länet med lägre hyra minskar, de varnar också för att utförsäljningar av allmännyttans 

bostäder leder till att andelen minskar. Slutanalysen av detta är att hyresrätter på det totala 

är för få i relation till efterfrågan. 

Kommunen har tillgång till flera goda verktyg för att vända utvecklingen och har genom dessa 

möjlighet att styra planering och utveckling av de olika geografiska områdena och eget 

markinnehav. Det är dock ovanligt att man går in i avtalen så som man gjort i detta ärende 

och så tydligt skriver in att man ger exploatören i uppgift att fokusera på en upplåtelseform – 

detta ställer vi oss mot.  

För Socialdemokraterna För Vänsterpartiet För Miljöpartiet 

Sara Heelge Vikmång  Nujin Alacabek Anders Lönroth 
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Huddinge kommun 
Kommunstyrelsen 
2021-03-31 

Protokollsanteckning 

Ärende 24: Regional cykelplan för Stockholms län – svar på remiss 

från Region Stockholm 

Vänsterpartiet delar i stort sett synpunkterna i tjänsteutlåtandet på förslaget till den 
regionala cykelplanen. Även vi saknar nya och kraftfulla grepp att nå målen. Det är 
visserligen mycket viktigt särskilt ur klimat- och miljösynpunkt att arbetsresorna med 
cykel ökar i förhållande till arbetsresor med bil. Dock anser vi att man i större 
utsträckning borde prioritera insatser för att underlätta fritidsresor med cykel som ett 
alternativ till fritidsresor med bil.  Detta borde göras inte minst av folkhälsoskäl.  

För många är det inte realistiskt att använda cykel när man ska åka längre sträckor i 
regionen. Ett alternativ som man för länge sedan borde ha lyft upp är därför 
möjligheterna att ha med sig cykeln i kollektivtrafiken. Det gäller såväl arbetspendling 
som fritidsresor. Där ligger Stockholmsregionen långt efter till exempel 
Köpenhamnsregionen. 

Det är bra att man poängterar vikten av separerade gång och cykelbanor. Detta 
förhindrar olyckor och irritation mellan cyklister och fotgängare. Arbetet med att förbättra 
förutsättningarna att cykla även på vintern bör fortsätta och påskyndas. Sopsaltning är 
ett bra alternativ. Dock får det inte vara så att man prioriterar halkbekämpningen av 
cykelbanor före halkbekämpning av gångbanor. Halkbekämpningen bör ske på lika 
villkor för dessa båda kategorier. 

Nujin Alacabek Britt Björneke 

Niklas Bougt 
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Huddinge kommun
Kommunstyrelsen
2021-03-31

Förslag

Ärende 25: Revidering av länsplan för regional transportinfrastruktur 2022-

2033/2037 - svar på remiss inför revidering av länsplan för

regional transportinfrastruktur

Miljöpartiets förslag till beslut

Kommunstyrelsens beslut

1. Kommunstyrelsen godkänner förvaltningens förslag till yttrande i form av Excel-fil,
med följande ändringar:

a. Punkt 2 (oskyddade trafikanter längs och tvärs väg 226) kompletteras med att
“Det pågående arbetet mellan Huddingegymnasiet och Ågestavägen är
bristfälligt utformat för oskyddade trafikanter och behöver åtgärdas”

b. Punkt 14 (Tvärförbindelse Södertörn) stryks.
c. Ny punkt om kollektivkörfält på Glömstavägen enligt nedan läggs till.
d. Ny punkt om trafikplats Storängen med anslutning till Glömstavägen läggs till.

2. Huddinge kommun deltar ej i det Södertörnsgemensamma yttrandet.

Kollektivkörfält Glömstavägen
Glömstavägen är hårt belastad och är en viktig väg för bussförbindelser samt
utryckningsfordon. När Tvärförbindelse Södertörn stoppas på grund av att det inte är
förenligt med klimatmålen är det viktigt att snabbt komma igång med åtgärder längs
Glömstavägen. Tack vare frigjorda medel från den nedlagda Tvärförbindelse Södertörn ska
finansiering inte vara ett problem. Genom att bredda befintlig väg med kollektivtrafikkörfält
ges framkomlighet för bussar och utryckningsfordon. Detta bör samplaneras med spårväg
syd för att undersöka om det går att samnyttja körfält för spårvägen och kollektivtrafik.
I arbetet ska även en dragning av ett cykelstråk enligt regional standard ingå. Det bör
undersökas om cykelstråket även kan fungera som räddningsväg för blåljusfordon.

Trafikplats Storängen med anslutning till Glömstavägen
Storängsleden är under rusningstrafiken fylld av köer. En djupare analys av detta bör göras
och hur flaskhalsen vid korsningen mot Kommunalvägen samt anslutningen till
Huddingevägen kan åtgärdas. En bättre förbindelse till Glömstavägen - helst planskild och
utan trafikljus bör öka flödet och minska problematiken med köer. På grund av den hårda
trafikbelastningen bör också utfarter från Storängen, Solgård och Sörskogen utredas för
bättre framkomlighet och trafiksäkerhet.

Miljöpartiet de gröna

Anders Lönroth Anders Abel
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Huddinge kommun 

Kommunstyrelsen 

2021-03-31 

Förslag 

Ärende 25: Revidering av länsplan för regional transportinfrastruktur

2022–2033/2037 - svar på remiss inför revidering av länsplan för 

regional transportinfrastruktur. 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens beslut 

1. att punkten 14 ”Tvärförbindelsesödertörn” stryks ur det kommunspecifika yttrandet (som

ett tillstyrkande av objekt i nuvarande länsplan/nationell plan).

2. att Huddinge avstår från att delta i det Södertörngemensamma yttrandet.

Bakgrund 

Vänsterpartiet förespråkar kollektivtrafik och spårbunden trafik, men även satsningar på fler 

cykelstråk och bättre framkomlighet på de befintliga så att cykeln ska bli ett smidigt alternativ. 

Vi tror att det är rätt väg att gå för att komma åt de miljö- och klimatproblem som kan komma 

att vänta oss om vi inte agerar här och nu men också för att få ett mer klimatsmart och grönt 

Huddinge. Spårväg Syd är ett utmärkt alternativ på spårbunden trafik som vi ställer oss 

bakom. Däremot har vi svårt att se infrastrukturprojektet Tvärförbindelse Södertörn ta oss i 

rätt riktning för att minska koldioxidutsläppen och giftiga luftpartikelhalter. Vi menar att 

Tvärförbindelsen varken är hållbar ut ekologiskt, socialt eller ekonomiskt perspektiv. Den 

kommer bidra till att ännu fler barriärer skapas i ett redan segregerat Huddinge, öka riskerna 

för sämre folkhälsa för de boende i dess närområden och är dessutom ett väldigt dyrt projekt 

som ännu saknar finansiering. Vägen har fått kritik från många håll, som bland annat 

Naturskyddsföreningen, Klimatklubben men även Vårby Hembygdsföreningen, vilka alla 

lyfter de negativa konsekvenserna av en sådan motorväg genom stora delar av vår kommun. 

Vi menar att nyttan inte kompenserar för de skador som den kommer att ha på djur-och 

naturlivet, Huddingemedborgarnas hälsa och plånböcker. Vi har tidigare luft alternativa 
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lösningar som har mindre påverkan på miljön, såsom en breddning av Glömstavägen som 

idag är hårt belastad och i valet av kvalet alltid strävat efter alternativ i form av tunnel under 

jorden, istället för det förslag som nu ligger på bordet, där större delar av vägen kommer att 

byggas på ytan. Vår förhoppning är att Tvärförbindelsen inte byggs alls och att man 

resonerar om för att istället satsa på mer gröna och innovativa lösningar som främjar ett 

kollektivt och jämställt åkande där miljön och klimatet har högst prioritet.  

Nujin Alacabek  Britt Björneke  Niklas Bougt 
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Ärende 26: Ökad säkerhet och mindre buller i Segeltorps centrum – 

ställningstagande över Huddingeförslag 

Huddingeförslaget tar upp viktiga frågor som avser säkerhet och buller mitt i centrum av 
en kommundel där det även finns en skola och bostäder och ytterligare planerade 
bostäder men som samtidigt har genomfartstrafik. Detta är frågor som inte bara berör 
denna plats utan även andra kollektivtrafiknära områden där vi planerar förtätningar 
med bostäder. Det är viktigt att de boende och skolbarnen ska kunna känna sig säkra i 
närområdet. Därför bör trafiksäkerhetsåtgärder snarast presenteras och genomföras i 
enlighet med vad som planeras.  

Vad gäller frågan om buller är detta en fråga som aktualiseras allt mer i 
samhällsplaneringen. Buller är en allvarlig hälsorisk och kan inte enbart åtgärdas genom 
fönsteråtgärder på fastigheterna i anslutning till cirkulationen. Vi anser för övrigt att man 
borde tagit frågan om buller på större allvar i svaret och inte enbart hänvisat till ett 
åtgärdsprogram som man inte bifogat eller länkat till. 

Nujin Alacabek Britt Björneke 

Niklas Bougt 
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Förslag 

Ärende 29: Krav på kunskaper i svenska och samhällskunskap för 

svenskt medborgarskap (SOU 2021:2) – svar på remiss från 

Justitiedepartementet 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen beslut 

1. Bifogad skrivelse till kommunstyrelsens förvaltningstjänsteutlåtande daterat den 15
februari 2021, bilaga 1, avslås.

2. Vänsterpartiets synpunkter enligt nedan överlämnas till Justitiedepartementet som
Huddinge Kommuns yttrande över betänkandet Krav på kunskaper i svenska och
samhällskunskap för svenskt medborgarskap (SOU 2021:2).

Bakgrund 
Vänsterpartiet menar att det föreliggande förslaget till remissvar leder Sverige in på en 
farlig väg. Istället för att främja humanism och solidaritet har den borgerliga 
minoritetskoalitionen lagt ett förslag till remissvar som gör skillnad på människor.  

SOU 2021:2 handlar om förslag på krav på särskilda kunskaper i svenska och 
samhällskunskap för att få ett svenskt medborgarskap. Tidigare har svenskt 
medborgarskap i huvudsak haft att göra med behov av skydd undan krig, förföljelse och 
förtryck. Efter att ha vistats 5 år i Sverige har alla haft rätt att ansöka om svenskt 
medborgarskap. Denna linje har gjort Sverige till ett av de länder i Europa som gjort 
mest långtgående ansträngningar för att hjälpa människor på flykt. En sådan 
migrationspolitik står vi från Vänsterpartiet fortfarande upp för och vi beklagar att såväl 
konservativa som liberala partier i den borgerliga minoritetskoalitionen övergett den 
linjen.  

När det gäller krav på språkkunskaper för att få svenskt medborgarskap har denna 
diskussion pågått länge. I en debattartikel från 2019 skriver dock Maria Rydell, doktor i 
nordiska språk vid Stockholms universitet och lektor i andraspråk vid Högskolan i 
Dalarna tillsammans med Tommaso Milani. Professor i flerspråkighet vid Göteborgs 
universitet gällande språktest: ”Det bygger på en tanke om att språkinlärning bara 
handlar om individens vilja och ansträngningar och att det skulle finnas ett problem med 
bristande motivation att lära sig svenska. Att så skulle vara fallet är inget vi har sett i den 
forskning som finns om vuxnas andraspråksinlärning i Sverige. I stället påverkas 
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andraspråksinlärning av en mängd olika faktorer så som tidigare skolbakgrund, vana att 
studera språk, ålder, tillgång till kvalitativ språkundervisning och möjlighet att använda 
språket.” 

Vad Rydell och Milani menar är alltså att språkinlärningen för invandrare inte har 
samma förutsättningar oavsett vem det gäller. Det finns många yttre faktorer som 
påverkar. Vi menar också att det är viktigt att ta i beaktande att risken med språktest är 
att man skapar en ny aspekt vid sidan av hur lång tid man bott i Sverige för att få 
svenskt medborgarskap. Många som har flytt från exempelvis Syrien och Islamiska 
Statens härjningar har svåra trauman. I en artikel i Dagens ETC säger vårdchefen på 
Röda Korsets PTSD-behandlingsenhet, Ulrika Wickman följande: ”Det är en 
kombination av långa väntetider, då specialiserad vård inte alltid finns tillgänglig, och att 
många som flytt hit tvingas prioritera att hitta bostad och jobb före trauma-behandling.” 

Vänsterpartiet håller med om att språket är en viktig nyckel till samhället. Det är genom 
språket vi har möjlighet att få ut nyanlända i jobb och det är på det sättet de etablerar sig 
i Sverige. Andelen utlandsfödda i Sverige som arbetar är högre än den genomsnittliga 
andelen inrikes födda med arbete i OECD. Men utlandsfödda – och deras barn – har i 
genomsnitt lägre löner, tyngre arbeten och är oftare formellt överkvalificerade i sina 
yrken. Däri ligger problemet. Och i den bostadspolitik som lett till en skriande 
bostadsbrist, bostadssegregation och rika kommuner som stänger vanligt folk ute. Det 
är osäkra anställningar och ett skattesystem riggar för att gynna de rikaste. Vi menar att 
det inte är integrationspolitiken som har misslyckats, utan det är jämlikhetspolitiken. 

Vänsterpartiet vill skapa ett inkluderande samhälle genom att minska klyftorna. Vi vill 
aktivt eftersträva att den som kommer till Sverige kan ”komma ikapp” över tid – när det 
gäller förvärvsfrekvens, men också när det gäller arbets- och levnadsvillkor i övrigt. En 
politik där man tvingar på redan utsatta grupper lägre löner och osäkrare 
anställningsförhållanden, är en politik som motverkar integration och inkludering. Hur blir 
ett samhälle inkluderande genom att exkludera vissa människor från att få 
medborgarskap? 

I förslaget till remissvar är den enda kritiken som framförs av den borgerliga 
minoritetskoalitionen att man vill ha fler statliga bidrag för att utöka SFI-undervisningen. 
Vi vill i det sammanhanget påpeka att Vänsterpartiet tidigare lyft problemen med 
bristande behörighet i svenska som andraspråk (SVA) på Huddinges gymnasieskolors 
språkintroduktionsprogram. Huddinge kommun har redan i dagsläget underlåtit att satsa 
på SVA-behöriga lärare och det är samma utbildning som i praktiken krävs för att 
undervisa på SFI. Svenska för invandrare (SFI) behöver mer resurser och man bör 
omvandla denna verksamhet från en arbetsmarknadspolitisk åtgärd till regelrätt 
utbildningsverksamhet i stil med gymnasieskolan. 

I remissvaret såväl som utredningen i sig förbises också till stor del det faktum att det 
inte är alla invandrare som går på SFI. De SFI-anslutna är inte ens en majoritet av alla 
nyanlända. Många är redan ute i arbetslivet, jobbar och betalar skatt och bidrar 
därigenom till samhället. Alla invandrare går inte på SFI och språktest berör därför inte 
bara SFI. Ska dessa kunna nekas medborgarskap men ha fortsatt permanent 
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uppehållstillstånd? Det skulle skapa en andra klassens medborgare i Sverige. 

Vi kan också konstatera att detta kommer ställa ytterligare såväl kompetenskrav som 
arbetsbörda på redan hårt belastade utbildningsverksamheter om man även ska 
erbjuda undervisning i samhällskunskap. Vi förstår samtidigt att sådan undervisning är 
viktig för att underlätta för människor att integreras i samhället. 

Nujin Alacabek Britt Björneke 

Niklas Bougt 
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Förslag

Ärende 29: Krav på kunskaper i svenska och samhällskunskap för svenskt

medborgarskap (SOU 2021:2) – svar på remiss från Justitiedepartementet

Miljöpartiets förslag till beslut

Kommunstyrelsens beslut

Nedanstående skrivelse, överlämnas till Justitiedepartementet som Huddinge
kommuns yttrande över betänkandet Krav på kunskaper i svenska och
samhällskunskap för svenskt medborgarskap (SOU 2021:2).

Skrivelse
Huddinge kommun anser inte att förändringar i dagens regelverk, i den riktning som
utredningen föreslår, bör genomföras. Kunskapskrav för medborgarskap är inte en produktiv
väg att gå för att komma till rätta med det utanförskap vi ser idag, tvärtom riskerar det att
förvärra situationen.

Miljöpartiet de gröna

Anders Lönroth Anders Abel
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Protokollsanteckning 

29. Krav på kunskaper i svenska och samhällskunskap för svenskt
medborgarskap (SOU 2021:2) – svar på remiss från
Justitiedepartementet
Det svenska språket är kittet som håller det svenska samhället samman, och bör vara en 
självklar minsta gemensam nämnare för svenska medborgare. Det var också ett uttryckligt 
krav för att upptagas till medborgare fram till 1980-talet. Sedan dess har det dock inte 
funnits något språkkrav överhuvudtaget, trots otaliga försök från flera partier, inklusive 
Sverigedemokraterna, att återinföra det och trots att forskning visat att det skulle innebära 
att medborgarskapet skulle öka i betydelse. 

För att bli medborgare i Sverige är det även rimligt att ha kunskap om hur det svenska 
samhället fungerar. Grundläggande kunskap om svensk historia är av vikt för att skapa 
förståelse för hur Sverige ser ut i dag, liksom vilka skyldigheter och rättigheter som finns 
inom olika områden. Exempel på viktiga kunskapsområden är hur svensk demokrati 
fungerar, jämställdhet och jämlikhet, normer kring samtycke och sexualitet, yttrande- och 
åsiktsfrihet, hur ett sekulärt samhälle ser ut och hur det förhåller sig till religionsfriheten, hur 
skattesystemet fungerar visavi offentlig välfärd. 

Sverigedemokraterna ser därför, generellt sett, positivt på innehållet i remissen och vi ställer 
oss bakom kommentarerna i tjänsteskrivelsens förslag till yttrande. 

Mats Arkhem 
Sverigedemokraterna 

Protokollsanteckning 
2021-03-31 
Kommunstyrelsen 
Ärende 29 
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	2. Taxa för ansökan om tillfällig trafikanordning och schakttillstånd – HKF 3300 – ska ha den ändrade lydelse som framgår av bilaga 4 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 24 februari 2021.
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